
Z A P I S U I K
sa 40* sjednice Skupštine opstine Banja Luka održane 28. fe-

bruara 1966#godine

kulture#

ljub.
odbornika#

Sjednica je počela u 9.časova u prostorijama Doma
Sjednici predsjedava predsjednik SO Popovic Llilorad. 
Zapisnik vodi radnik Skupštine opštine Olujic Bogo-
Sjednici prisustvuje 85 odbornika, a osutno je 15
Za današnju sjednicu izostanke su pravdali odbor- 

nici: Varunek Anto, Bela Mira, Buca Hamdija, Džombić Milorad,^ 
Jović Vladimir, Kuzinkijević Ivanka, Ruždijić Teufik i Vranješ 
Todor. ■

Nisu pravdali otsutnost: Ćetojević Rada, Gazić Joško, 
lOiežević Vlado, Kulenović Muho, Kurt Anton, Odić Mira i Stoj- 
nić Milutin.

Ша zapisnik sa prošle sjednice nije bilo primjedbi.
Predsjednik predlaže

D N E V N I  R E D

1. Razmatranje principa raspodjele budžetskih sred 
stava za 1966.godinu,

 ̂2• Prijedlog Zakljućka o davanju saglasnoeti na Pra- 
vilnik o unutrašnjoj organizaciji, djelokrugu rada i sistematiza 
ciji radnih mjesta organa uprave Skupštine opštine Banja Luka,

^ 3* Izvještaj o radu Službe društvenog knjigovodstva 
za 1965.godinu,

4# Razmatranje i odlucivanje o daljem statusu sreds- 
tava Diuštvenog investicionog fonda opštine Banja Luka,

5. Prijedlog Rješenja o preuzimanju prava i obaveza 
po kreditu za nabavku geodetskih instruraenata od Skupštine sre- 
za Banja Luka,

6. Prijedlog Programa za uredjenje neuredjenih gro- 
balja jugoslovenskih boraca u 1966/67 godini,

7« Prijedlog Odluke o odredjivanju usluga za koje se 
mogu osnivati privatne radnje za pružanje usluga grad janima,

8. Priaed-l°S Rješenja^o izmjeni Riešenja o raspisi- 
vanju izbora za ^avjet Osnovne škole ,fBratsxvo jedinstvoTI Gor- 
nja Ivanjska,

9. Prijedlog Rješenja o postavljenju načelnika Sekre- 
tarijata ^kupštine,



10. Prijedlog Rjesenja o izmjeni Rješenja o odredjih 
vanju stalne mjesečne nagrade predsjedniku Skupštine opštine 
Banja Luka,

11. Prijedlog Zaključka o odobrenju iskaza sječa za 
1965.godinu za šume u gradjanskoj svojini,

12. Prijedlog Zaključka o odobrenju plana gazdovanja 
za 1966.godinu za šume u gradjanskoj svojini,

13. Prije^log Zaključka o odobrenju iskaza sječa ŠPP 
"^anja Lukan za 1965.godinu,

14. Prijedlog Zaključka o odobrenju plana gazdovanja 
ŠPP "Banja Luka,f za 1966.godinu,

15. Prijedlog Zaldjučka o odobrenju plana gazdovanja 
ŠIP "Kozara" Bos.Dubica za 1966.godinu,

16. Prijedlog Zaključka o odobrenju plana gazdovanja 
ŠPP "Posavina" Bos.Gradiška za 1966.godinu,

17. Prijedlog Zaključka o davanju saglasnosti na plan 
i program unapredjenja ribarstva za 1966.godinu Osnovne organi- 
zacije sportskih ribolovaca Banja Luka,

18. Prijedlog Zaključka o davanju saglasnosti na plan 
i program unapredjenja ribarstva za 1966.godinu Organizacije 
sportskih ribolovaca "Krupa" Banja Luka,

19. Prijedlog Zaključka o davanju 3aglasnosti na Pra- 
vila o korišćenju ribljeg fonda Organizacije sportskih ribolova- 
ca "Krupa" Banja Luka,

20. Izvještaji komisija o pregledu statuta radnih orga-
nizacija,

21. Prijedlog Rješenja iz imovinsko-pravne oblasti:
I - o odbijanju zahtjeva za davanje na koriščenje 

zemljišta iz društvene svojine:
- Račić Vojislavu,
- Račić Kosti,
- Račić Kad.if
- Mijić Vojislavu,
£ Tomić Anti,
- Guljaš Perencu,
- Jelić Slavku,
- Skenderija Mihajlu,
- iferić Anti,
- Džanić Mili.
- Ducan Vladimiru.

II - o odredjivanju organom koriš enja na kekretni- 
nama u društvenoj svojini:

- Opšte bolnice Banja Kuka na trosobnom stanu 
u Štrosmajerovoj broj 5.

- Državni sekretarijat za narodnu odbranu na 
gradjevinskom zemljištu u ulici Pranje Kiuza,

- Gentar za stručno obrazovanje radnika - rataea 
na zemljištu K.O.Budžak,



- Banjalučka pivovara na zemljištu K.O#Priječani.
III. - o odbijanju zahtjeva za odredjivanjem organom kori- 

štenja na nekretninama:
- Preduzeća za prikazivanje filmova na dijelu zgrade 

Hotela ,,SLas,t,
- Zanatsko-frizerskog preduzeća na lokalu u ulici Mar- 

šala ®ita 55,
IV.- o davanju na korišćenje gradjevinskog neizgradjenog 

zemljišta radi izgradnje porodične stanbene zgrade uz naknadu 
Husedžinović Ademu,

V. - o oduzimanju nacionalizovanog neizgradjenog gradjevin- 
skog zemljišta od raiiijeg vlasnika ^ondić rere i davanje na kori- 
šćenje Stanbenom preduzeću Banja Luka,

VI. o odobrenju zahtjeva za pokretanje postupka za davanje 
na korišćenje gradjevinskog neizgradjenog zemljišta Malkić Anici 
iz Banja Luke,

VII. o izmjeni Rješenja Komisije za nacionalizaciju NOS 
■Запја Luka broj Sp-14~2o6/2oo?6o od 27.12.19б0 godine o nacio- 
nalizaciji nekretnina ranije vlasništvo samostana dragocjene 
krvi,

VIII. o davanju na korošćenje grad jevinskog neizgradjenog 
zemljišta u društvenoj svojini radi izgradnje porodičnih stanbe- 
nih zgrada uz naknadu:

- Makul Hasanu,
- Isaković Izetu i

\ - Begović Muji.
22. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o opštinskom po- 

rezu na promet,
23. Prijedlog Odluke o dijelu sredstava koja se izdva- 

jaju iz Ponda zajedničke potrošnje za subvencioniranje stanari- 
ne,

24. -^rijedlog Rješenja o razrješenju člana Konkursne 
komisije za raspisivanje i sprovodjenje konkursa za imenovanje 
direktora radnih organizacija,

25. Prijedlog Rješenja o imenovanju člana Konkursne ko- 
misije za raspisivanje i srovodjenje konkursa za imenovanje di- 
rektora radnih organizacija,

26. Prijedlog Rješenja o dopuni Rješenja o obrazovanju 
komisije za pregled statuta radnih organizacija,

Odbornik Verem Ahmet smatra, das obzirom na činjeni- 
cu da se u poslijednje vrijme dosta govori o radu Službe društve- 
nog knjigovodstva da bi trebalo Izvještaj o radu ove službe ski- 
nuti sa dnevnog reda današnje sjednice i sačekati da se sačeka 
konačan stav u pogledu organizacije ove službe.

Odbornik Buzadžić Rajko iznosi da je na sjednici 
Radničkog savjeta greduzeća "Autoprevoz" zaključeno da se uvede 
autobuska linija Banja ■L,uka - Bistrica, da je taj zaključak do- 
stavljen Savjetu za komunalne poslove,pa da se čudi zašto ta 
tačka nije unijeta u dnevni red. Moli da se ova tačka unese kao 
kaknadna.



Odbornik Balić Azra predlaže da se u dnevni red une- 
se rješenje o imenovanju predstavnika Skupštine opštine koji 
će prisustvovati sjedici Skupštine komunalne banke koja je 
zakazana za 19. mart po pitanjud društvenog investicionog fon- 
da*

Odbronik Plavčić Milorad predlaže da se u dnevni red 
unese pitanje izmjene Rješenja o đodjeli zemljišta Sportskog 
klubu BSK jer je račun tome klubu blokiran i nalazi se u vrlo 
nezgođnom položaju.

Odbornik Markić Ante postavlja pitanje šta je sa odlu- 
kom o klasifikaciji zemljišta, jer bi ona bila baza za odredji- 
vanje poreza,

Odbornik Babić Živko ne traži da se izvrši ponovna ka- 
tegorizacija zemljišta nego da se da informacija šta je ruko- 
vodilo zvanične državne organe, da nakon objektivne procjene 
mjesta odstupe od toga i pr>itpišu nešto što ne odgovara stvar- 
nosti# Iznosi da je traženo da se da obrazloženge kako je do 
toga došlo i kakve su zakonske i druge mogućnosti da se otstu- 
pi od tako izvršene kategorizacije# Ako taj zahtjev nije tako 
shvaćen, onda predlaže da se ostavi za jednu od narednih sjed- 
nica da bi se sa informacigom izašlo pred Skupštinu o tom pro- 
blemu* Ako se mora ođustati od ranije kategorizacije i ostati 
pri novoj, treba sagledati kako je to uradila stručna služba, 
pa je problem takve prirode da zaslužuje da odbornici o tome bu- 
du obavješteni, te moli pređsjednika i odgovarajuće organe da to 
prihvate kao zaključak i da se pripremi tražena informacija u 
kojoj nebi bilo samo ono što je odbornik Ibrahimbegović usmeno 
kazao nego opštirnije obrazloženje*

Odbornik Macanović Smilja predlaže, da se razmotri mo- 
gućnost uvodjenja povlastica u v'oznim kartama za nosioce spome- 
nice, invalide i d§§ke, пег da Је to uvedeno u većim mjestima, 
a građjani Banja Luke to postavljaju na raznim skupovima#

Eredsjedmik SO Popović Milorad iznosi da ukoliko bi se 
prijeđlog usvojio, da je u tu svrhu potrebno obezbijediti sred- 
stva, te da predmet diskusije treba biti obezbjedjenje sredsta- 
vaf a to zavisi od postojećih mogućnosti, Iznosi, da je Savez 
boraca dao podatke o broju invalida i nosioca spomenice, da bi 
se moglo vihdjeti koliki je iznos potreban da bi se to dotiralo, 
a da su naše odluke punovažne samo ako iza njih stoje sredstva. 
Otvara diskusiju po prijedlogu dnevnog reda i prijedlozima da 
se nadopuni sa dvije tačke i to iopuna rješenja po pitanju dod- 
jele zemljišta BSK-u, te davanje saglasnosti na cijenu prevoza 
u lokalnom saobraćaju od Banja Luke do Bistrice, kao i prijedlog 
da se sa dnevnog reda skine izvještaj abe Službe društvenog knji- 
govodstva*

Pošto nije bilo diskusije na prijeđlog p&ždsjednika us- 
vojen je dnevni red kojeg Je on predložio, kao i prijedlog da se 
razmatra izvješt§j Službe drugtvenog knjigovodstva, jer da je to 
ređogan izvještaj, a ukoliko naknadno dodju izmjene o njima će se 
naknadno i diskutovati. Predlaže da se uz tačku 21. - rješavanje 
po predmetima iz imovinsko pravne oblasti unese i podtačka:f,RJe- 
šavanje po molbi Ж  BSK po pitanju dodjele zemljišta i pod ta*
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27* Prijeđlog Zaključka o davanju saglasnosti na cijene us~ 
luga u lokalnom saobraćaju Preduzeću "Autoprevoz" na relaciji Ба- 
nja Luka - Bistrica

Prijedlog dnevnog reda jednoglasno je usvojen.
Predsjednik SO Popović Milorad izvješt va odbornike da 

sjednici prisustvuje Šefket Maglajlić, clan Ustavnog suda Jugosla- 
vije i veći broj saveznih i republičkih poslanika* Predlaže da 
se da generalno odobrenje da u diskusiji učestvuju bez posebnog 
odobrenja predstavnici radnih i drugih organizacija koji nisu čla- 
novi Skupštine*

Prijedlog je jednoglasno usvojen.
Prelazi se na prvu tacku dnevnog reda.
Uvodnu tačku dao je predsjednik SO Popović Milorad koji 

iznosi da Skupština kao najviši organ samoupravljanja u komuni i 
kao predstavničko tijelo ima zadatak da odluči o budsetskoj pot- 
rošnji, a prije konačne odluke treba da utvrdi kriterije za ras- 
podjelu sredstava jer bi se na taj način izbjegla ili bar umanji- 
la administrativna raspodjela. Da bi se izvršila ta raspođjela tre- 
ba prema postojećim principima izvršiti uskladjenje posebnih inte- 
resa komune sa opštim interesima te uskladiti odnose medju djelat- 
nostima područjima, ustanovama i drugim učesnicima u budžetskoj po- 
trošnji. Iznosi da je cilj cv oga utvrdjivanje zajedničkih kriterija 
raspodjele sredstava na pojedine oblasti, te utvrditi izbore sred- 
stava za pojedine djelatnosti kako bi se poboljšao položaj pojedinih 
institucija i došlo do stalnosti sreds ava i do redovnog uticanja 
koje će se povećavati prema kretanju staaranja materijalnih dobara 
i povećanju uz mobilizaciju sopstvenih sredstava za pojedine potre - 
be. Na taj način bi se ostvarilo učešće sviju u raspodjeli sredsta* 
va, a ne samo upravnog organa i koordinaciono , tijela te je potreb- 
no da se raspravlja o principima potrošnje, kriterijumima raspodje- 
le o opravdanosti ili neopravdanosti te da se preuzme odgovornost 
kako u raspodjeli tako i u posledicama te ra.podjele. Bo.tr ebno>-je 
angažovati sve aktiviste kako rlanovp .^knpštine. Smatra da je potreb 
no angažovati sve aktiviste - kako članove Skupštine, tako i drugih 
organa i organizacija na raspodjeli sredstava. Iz materijala se vidi 
da postoje zatjevi za preko 6,5 milijardi starih dinara ili 50% više 
od izvršenja za prošlu godinu i da se prema planiranju smatra da će 
se moći ostvariti prihodi od 4 milijarde i loo miliona dinara ili 
za oko lo% više nego u prošloj godini.

Polazeći od osnDvnih principa reforme budžetsku potroš- 
nju treba smanjiti, naročito na sekundarnim potrebama, a sve osia- 
lo treba uskladiti sa sredstvima koja se ostvaruju na komuni iz 
proizvodnje, a da se tih principa nisu držali u raznim organima i 
institucijama. Iznosi da se budžetska potrošnja prošle godine kao 
osnov za ovogodišnju mora očistiti od svega što ne dolazi u obzir 
za finansiranje. Iako je teško rastaviti .primarne od sekundarnih 
potreba to je neophodno učiniti, kako bi sa prihodima mogli ob§z- 
bjediti sredstva za finansiranje onih zadataka koji se po zakonu 
moraju izvršavati.

Nadalje jeiznio da po postojećim propisima o finansiranju 
društveno - političkih zajednica iz prohoda koji nam pripdaju 
prvenstveno s£ moraju podmiriti društvene potrebe u oblasti obrazo-



vanja, kulture, zdravlja, socijalne zaštite, komunalne đjelatnosti, 
te ta rad Skupštine i predstavničkog tijela* Iznosi da se sve na- 
brojane potrebe finansiraju prema mogućnostima društveno-političke 
zajednice, a njene mogućnosti proističu iz realizacije ustavnog na- 
čela da se potrebe komune finansiraju iz ostvarenih prihoda od do- 
prinosa na lične dohodke gradjana i dotacija viših zajednica, uko- 
liko budzetska potrošnja zaostaje ispod prosjeka, što nije slučaj 
sa našom komunom. Nadalje je objasnio da prema tim principima i 
prema osnovnim instrumentima opšte raspodjele prihod koji je plani- 
ran na preko 4 milijarde starih dinra, može se povećati ako se po- 
veća proizvodnja i lični dohoci, te uvodjenjem samodoprinosa i po- 
sebnog doprinosa gradjana i radnih organizacija. Prema postojećim 
pokazateljima u prošloj godini za te primarne potrebe utrošeno je 
3,73б milijardi starih dinara, a ove godine taj iznos može se po- 
tfećati za lo,21% sa umanjenjem za one potrebe koje ne aolaze u ob- 
zir za finansiranje u ovoj godini. Sekundarne potrebe kaoššto su 
komunalna djelatnost mogu se finansirati iz ostalih sredstava.

Pored primarnih potreba zajedničke potrebe za cijelu ko-
munu su:

- proširenje školske mreže,
- izgradnja Centra za zdravstvenu zaštitu djece i omladi-

ле* - održavanje i modernizacija postojećih saobraćajnica,
- elektrifikacija,
- izrada programa generalnog urbanističkog rješenja gra-

da,
- stiudije i istraživanja.
Nakon podmirenja primarnih potreba preostala sredstva 

upotrebiće se za zajedničke potrebe, a dopunska sredstva treba 
ostvariti uz učešće gradjana i radnih organizacija.

Smatra, da bi trebalo ići na formiranje zajedničkgg 
fonda iz kojeg bi se finansirale zajedničke i^posebne potrebe po- 
jedinih područja i djelatnosti, jer takvim načinom^gr djani i radni 
kolektivi pojavili bi se kao stvaraoci i kao potrošači sredstava«
U sustini budžet ne bi bio budzet Skupštine opštine u onom smislu 
kakav je do sada bio, i u buduće bi postepeno otjbalo to da se tra- 
že sredstva iznoseći zahtjeve i obrazloženja potreba, hego bi se 
na bazi potreba, odredjivanja prioriteta i zajedničkih interesa 
stvarala sredstva i onoliko koliko bi se tih sredstava stvorilo 
toliko bi se i trošilo uskladjujući proizvodnjunsa potroinjom tj. 
sa stvorenim sredstvima. Na toj bazi je potrebno vodi i današnju 
diskusiju te postavke koje se usvoje trebaju da posluze za izradu 
predloga potrošnje za 1966.godinu, a pošto redovna sredstva nisu 
dovoljna, prealaže da se diskutuje o zavodjanju opšteg doprinosa 
za rješavanje problema odnovnog školstva i osnovne zdravstvene 
zaštite.

Vukmanović Milan iznosi da postoje izvjesni problemi 
koji traže adekvatna rješenja i koji ako se ne buda na vrijeme 
riješili u toku naših daljih društvenih kretanja narašće u mnogo 
veće probleme. U prvom redu radi se o problemu obrazovanja za 
koje treba naći odgovarajuće rješenja i to ne kampanjsko nego 
cjelovitog karaktera. Iznosi da je poznato da je obrazovanje 
integralni dio proširene reprodukcije, jer da se ona ne može 
vršiti bez odgovarajućeg kadra, ali da se u posljednje vrijeme 
investicije u obrazovanju tretiraju kao neprivredne investicije, 
a da je to našlo odraza i u materijalu koji je danas na diskusiji. 
Iznosi da se na prvom mjestu kao^problem nalazi problem uključi- 
vanja djece u osnovne škole i u škole drugog stupnja, a da хе



ne govorimo đa poprimn i političku boju, posebno prilikom 
upisa đjece u mjesecu septembru*Čini mi se da demo ove godi 
=ne imeti naročito velikih probleme oko uključivrnja djece 
u osnovne Skole u iikole II#stupnjaf јег investiciona 
jla£:enj© koja зе predvidjaju su više nego minim8lne*Predvi= 
dja зе da se podigne jec'na školska zgrrde sa 12 učionice 
u nssel0u Mejden. - U ovom obrazloženju, na ^trani 12 nsvede 
no je da proširenje škoiskog prostora kod drugih školo 
nije uzeto iz razlogs ds se odviše ne optereti budžet 
opštine ua 1966*godinu* To je đakle osnovan razlog zošto 
ne proširujemo. = U analizi finonsirnja date su proporcije 
odnosa ličnih i mete*ijalnih rashoda.Taj odnos je 90:10 u 
koriat ličnih roshoda#

Post&vlja se pitanje kekov kad£u? mi hoćemc da 
dobijemo, o mi sigurno hodcmo dobar Lad г koji de biti noaioc 
društvenih кге anja i društvene reforme.Zbog toga moromo ana 
=lizirati stanje u komc se trenutno nalazimo.U pogleđu finan 
=sir nje moramo stvari drugafiije postaviti i ds znamo što ćemc 
svake godine naproviti.U ovoj projekciji je novedeno do demo 
pomoći e 4 učinnice metnlo=prerrdjiv: 2ku školu.Znrmo s druge 
3tr«?ne da je prec ovim forumom rečeno do nemožemo 500-1000 
djece uključiti u zmst i konstctovali smo preorijentaciju 
djece do idu u škole ze Ćinovnička zanim;nje.P0stevlјв se 
pitanje hoćcjjio 11 moći prihvatiti đjecu sa 4 učionice.MisIim 
da nemožemo i de moraju uvećoti mvesticije za takove ško 
le.

Poseban problem je pitenje ohotka u prosvjet 
nim ustanovama.Kako je to dato u msterijolu, nije u skladu 
so onim o čemu govorimo.Noši zkključci treba da se odraze u



praksif © ne da budu samo deklarativnii Ovdje u moterijelime 
su deti proejeci, eli to ništa ne govori. ne atimuliraju 
prossjetnu ustanovu kao 1 dnu orgnizaciju, jer takova 
đevanja кво Sto je risvedeno ne tr«5 i 6, čini mi se da 
n đovođe г dne org*nizećije u položaj kakav treb© da bude. 
Tkkova davanje koja su uvjetovan© radnim iskustvom,stručnom 
spremom i t#d. čini mi se ds su opterećene neŠim administra= 
tivnim boljkamc*1fo je Đdministr; tivan način rječavanja 1 ne 
taj način nećemo stimulii ti ljude da daju ođgoverajuće 
efekte.Ako bi prihvatili te ргозјеке, onda treba kazati de 
su oni stvarno veois niski. Učitelj starta sa 56000, nastav 
=nik sa 62000, a profesor s© 65000 starih dinara. Fostevlja 
se pitsnje do li netko kot ima afinitet za vlastiti obrazov= 
ni proces, d© li će biti zsdovoljan .8 62000 dinara, a mi 
hoćemo da nam ti ljudi školuju kadrove.Ako mi hoćemo de do= 
bijemo odgovfrajući kadrr, onda to prema ovoj projokciji 
koja nam je data, sigurno nećemo dobiti.Freme ovoj projekciji 
noma se isplrti sterije profesore davati u penziju i da dobi 
=jemo pofietnike, jer su nam oni jeftiniji.= Mislim da to po= 
većanja koja su data nisu kako treba, i niski su prema pstalim 
kategorijama. Uzmimo na strsni 27. gdje se za daktilografe 
pređviđja 68000 din&ra, & za profesora = 65000, © želimo 
stvarrti prosvjetne kearove koji će vaepitavati djecu.Sa 
tim nivoom lifino* dohotka nitko neće da bude proavjctni 
radnik#
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DŽEVAD IB AHIMBEGOVIĆ
Đilo je predvidjeno de veterinar-ke služba kod nas 

postoji kao privredna organizacije koja posluje proma svom 
cjenovniku; deje ušluge i neplećuje ih#Međjutim, ima izvjes= 
nih stvari koje veterinarska služba nemože vrSiti sama, јег 
je ono Sto se troži od opšteg interesa ne samo za komunu nego 
i za privredu*Fredvidja se vježtaćko osjemenjivsnje krava i 
junica, što vrši beterinarska služba, a što njih košta po grlu 
oko 3100 dinara.Ima 2500 grla i predvidja se da Skupština 
opštine iz svog budžeta isplati po 1000 dinaro po kravi, a 
ost tak da pleti vlesnik.Iakova jej situacija ako moramo rauiti 
tako d zefcrtani program veterinarske službe prilagodimo 
sred^tvima, da bi ipek izvršili zacrtani program.

Što se tiče održavanja javne rasvjete, predvidje- 
=no je 230.000 .tarih dinaia. Na području gdje sam j© odbornik, 
preko Vrbasa u Mejdenu, postoji već dugo godina jeđna ©no= 
rnalij© koj© e nemože trpiti u centru grade. Alic a Avde Ble 
=kiće nema resvjete.To se stalno iznosi kao problem na 
zborovima bireče, ljudi negoduju, doleze ш čak kući, išao sem 
i sam u Zavod ze komiuialnu djelatnost i u Blektrično pređu= 
zeće.Trebala bi d ti srs ^tva Skupštine opštine i da se to 
onđe ргепезе na Zavod za komunalnu đjelatnost, i dt se skine 
konačmo sa đnevnog reda.

U pogledu djelatnosti Mjesnih zajednica, mi.lim da 
se stvari pogrešno pos11 vljeju.Traže se od nas programi roda.
Mi smo napi vili piogram, ali pogrešno je tražiti progrem 
kača još nisu odredjenf; sredstva.Je mislim da za 18 Rjesnih 
zcjeđnica treba izdvojiti odiec jene х и  sredstva prem© moguć 
noctima opštine,pe ne temelju tih sredsteve da se pristupi iz



=rađi programa, jer ćemo ineče imati veoma mnogo neugodnosti 
na zborovime birača, koji su odredjen program usvojili i na 
kraju se ispootaavi da nemožemo realizirati jer nismo obez= 
bjedili sredstve#

HtlO bih da kažern još par riječi o SOFK=i#
Oni traže 54 miliona dinara, a prošle godine su utrošili 
15 milione.Medjutim, analizirajudi rad sportskih organizacija, 
mogu d© konst tuje da je SOFK-a krenula kvalit* tno novim 
putem i de u program je st vljeno zaiste ono što je i potreb 
=no.To govorim zbog toga što smatram da stanje u našim 

sp rtskim organizecijama nije u redu. SaEtr m đa na je noj od 
narecinih sje nica treba postaviti na dnevni red analizu ra= 
da svih sportskih orgnnizacija na podiučju Bnnja Luke*Kada 
govorimo međjutim o tih 54 miliona starih dinara, možda su ta 
sredstva sa gledišta raspoloživih suma prevelika,iako potre= 
be za njima ima, ali iznos od 15 milions st rih dinaro, zoista 
гш predstavljaju ništa.

Htio bih nešto da kažem o poljoprivrednom fon 
=đu. Mi smo u 1964.godini imoli za to pieividjeno 5 miliona 
dinara. To p trošeno i to oneko kako su stručni ljuđi 
nešli zв najpogodnije.5 miliona dinara nije ništa.Prošle go= 
dine za tsj fond je predvidjeno 15 milions, ali piilikom 
prve restrikcije buđžetn, to je bilo prvo na udcru i sosvim 
je ukinuto. Ja smatram da to nije u redu. = Mi veome rtdo 
kritikujemo rad stručnjake, в p sebno se olcomljavumo na zadru= 
ge, je je nejlakše reči da ovo ili ona zad uga se bevi trgo 
=vinom, в ne onim ~a čime treba. Medjutim nisu zadruge te 
koje su isključivo krive i koje je ine moraju ganjati poljo= 
privrednu proizvodnju. Mi^lim da sređstva koje su pre vidjena



đe se nemopu ctaviti u sekundarni đio, već ih trebe prebeci 
=ti*u primerni, ako ne Želimo u naiednim {odincme govoriti u 
Skupštini opštine keo dosada.Mi bi ne osnovu tih ,re:str.va 
uz pomoć agronoma i veterinara izrdill progr m rada kekov je 
potrebcn.

Sto ae tiče iznosa od 5Cž000 novih dinere za sto 
=čersku djelatnost, eciatrem đa ta sreubtvo tiebe da ostenu 
iz razloge što p stoje velike mogućnosti proširenje zeraze 
stočne bolesti.

Mi smo prodvidjeli u brdsko=planinskom području 
na području Dobrnje,Krupa n/V, da se vrši regfcesiranje sje 
=mena za kulture koje uspjeveju na tom području.Naime, morrmo 
pomoči đ; seljak uzima sjeme visokorodnlh sorti, o to je skupo. 
Ako mi Želimo sa tim našim utavom prodrijeti na ta područja , 
onda moramo regresiruti. Što зе tiče regresa za mlijeko, netko 
ksže da to treba ukiouti.Mi tj možcmo uiaditi,eli onda mlijeko 
više neće košt ti 145 nego vjerojatno oko 200 dinarB, a time 
opađa i standard ljudi.

Što зе tiče izgradnje mosta preko Vrbasa, mislim 
da se sre atva mora,ju osigur’iti, jer je otvorena nova ulica, 
tamo je veliko naselje, cesta asfaltirana, eli se došlo do 
mjeata {dje treba preko pobotfa i tu se ne asfaltira Jer nema 
opterećenja i stoga treba napi' viti t; j most.

BUR..2ER0VIĆ DŽEUAL

Zelim ae vas informiram o nekim piilikama u školi 
učenika u privreai, iako uobr dio odbornika znađe da ove škola 
radi pod nsjnepovoljnijim uslovima.Radi u nojlošigem školakom 
objektu 1565 učenika, smjen^uju ee u 8 učionica 55 odjeljenja 
sa po 56 učenika. Niti je na druga škola nije toliko optereće



=ne.Kedp se to sve zna, opravdano se postavlja pitanje Što 
mO'u nastevnici, i uz najsavjesniji rad, stvoriti u takovim 
uslovima, pod teko teškim mGterijalnim рхilikama.Osim toga, 
u školu dosada nisu primana djeca po konkursu, već ona koja 
suotpala no drugim konkurGimo.Znsči, radim o bez odgovarajućeg 
prostore, dobijamo najslabiji materijal, reciimo за nsjvećim 
rojem djaka i nemamo mo ućnoati da pratimo rad ufienika.

2a шепе to nije škola.škola za ufienike nemože biti ako nemc 
uvid© i organizovnn rad na o.,novnom pit«injuf a to je njegovo 
obrazovanje u prsksi.U ovakovim ualoviaa škola nemože da ra= 
di.Mi smo u takovoj pi'ilici da školi шохато obezbje iti 
riastavni kadsr, koji će зе i^kljufiivo baviti pitsnjims ргак~ 
tifinog rada i pratititi ufienike u privrodnoj organizeciji.

Mi smo uanas u eri je ne jugoslavenske dis« 
ku^ ije o ovim Skolama.keni daje malo hi abrosti i uvodna rijefi 
druga preusjednika da je škola ze zanimanja = primfien zedetak 
koji se mora rješiti.Škola ufienika u privredi treba de izrsste 
u školu za zanimsnja.lfii danes imamo 82 zanimanja i moremo 
bezo reformirati školu.Ove godine smo stvorili pravu lr.krdiju 
iz te škole.Uptili cmo 300 ufienika bez ugovors sa preduze* 
ćem 1 ufurali smo sva moguća zanimanja.Umjesto da smo ih 
eta ili u povoljniji položaj, јоб smo ih stavili u lošiji, 
jer nema^u ni nagrade, nemeju ugovore, oali smo ih za mesare 
рекаге i t.d.Oni su za nos redovni ufienici, ali nemsju ugovo 

=га. Ako ćemo stvoriti školu za zsnimanje, moramo dobro 
sondirati temelje .Samo &в brojem djaka na metalopreradji= 
vafikom i elektro&odjeljenju možemo imeti posebnu školu. Kssnije 
bi mogli ići na školu za gr.: djevinsk© zanimanje, jer ima doste 
zidara, tesara i t.d.Ostale tercijalne djelatnosti treba da

se idvoje kao ро^еђпа orgenizaciona jedinica jedne i đr*



škole za zsnimanjr, koje bi e oiganizov le u manje periodičn© 
škole. - Sit-acija tom Ikolom je denas tokov , molim ds 
se о^оше vodi računa kod utvrdjivenjo finanaijskih kriterija, 
ds joj se mora obezbjeđiti naetovnik pruktičnog r da koji bi 
piibližio Skolu privredi# U situaciji kakova je sada, oprov= 
d?ne su primjeđbe škole i privrede jecnih nr druge, jer nitko 
ne vidi objektivne teškoče, e jednom se več mora krenuti ne= 
piijed. Zito molim da se ima u vidu prije log koji je đola б ko- 
la de se obezbjedi ođgov rsjući kade.r,nova п  dna mjesta 1 

do već sada počnemo misliti o školokom pro^torii. Sad&Šnji 
školski prostor je takav da bi sanitarna inspekcijo trebale 
de zabreni rod. Mi konočno moramo zacrteti neku persopektivu 
te škole i kroz budžet moia đe otvorimo proces i molim odgo= 
vorne drugove, pouebno one iz Vijeća rtdnih zajeanice de 1 a 
svojim orgunimo upr vljanja u 1 a nim organizacijama to pita= 
nje razmotre, a i naši drugovi će izvršiti poje linočne posjete. 
Stv ri moraju krenuti rmprijed, jer to nije samo banj^l čki, 
već jugoslavenuki pioblem. Ne bi trebalo d.: banja Luka bude 
poaljednje u rješavonju tog pitanja.

HAi MILA LIČINA

Nesnrm da li je predvidjen© suma zs izradu 
genei alnog uhbaniotičkog plana dovoljna, јег znamo da gr djani 
stalno kucoju nr vrats Skupštine i ob aćaju . e i nama odborni 
=cima da đobiju konačno rјебепје i znedu gđje će gr diti pri 
=v©tne kuće.Mislim de bi za taj posao trebalo odobriti više 
sreduteva,јег bi ne taj način ujedno rješili stambeno pitanje 
mnogih građjana.

U ovim pri je' lozinu sam zrpazile i st vku



za očržavanje makadua ulica. Svtke godine se ta stevka stevlja 
^đruštveni plan, ali ne rimjedujem da se te nsše ulice рорг< v= 
ljaju*Kadfc -e ide pi*ema Kotor У^гоби ili Prijedoru, ili pri = 
jekim putem ргеша Bronznamo М&јб&пи* možemo vidjeti kakove su 
te naše ulice i ceote oko Banja Luke* Banja Luka je prirodan 
cent i čitavog ovog кгаја i mak- r prilazi grrdu treba do budu 
bolji i kaue se već ulice nemogu asfletirfctit onds de se ma= 
каг bolje održavaju.

Zapažem i stavku :a izgrođnju trafo=steni= 
ce.Znam da пабе podrčje nije osvj tljend ni ns svim prilazi= 
тв gradu# Nsš prilaz od ulice Ivice Davida je glavns ulice 
koje scobraće premo Benja Luci. Uveće tu prolaze djaci, a svi 
=jetla neme.Mislim de trebs voditi rsčune o t ko prometnim 
ulicame i osvjetliti ih.

Posebno bih istkkla važnost elektrifikacije 
sela oko Banja Luke, jer mnoga još uvijek nemi ju osvjetljenja. 
M.-nastoj mo ovdje da što više uljepšcmo grd, đo blistaju 
neones e svjetiljke, e u neširn selima ntpouredno do Banja 
Luke gore još tisktzižiuK petrojejske lampe.

Bto c« tiče izra e progrrma rcda Mjesnih zsjeds 
nice, slažem se вв primjeđbom đruga koji je rekao da je 
veoma teško postsviti progrem rada i uncpred izaći pred jav 
nost,jer se nezna ni sa čime rcspolažemo i ako sve ne bude 
kako зто se dogovorilit nepotrebno izazl rmo nez dovoljstvo 
gradjana. Iz ovih rezlo/a nije moguće unapred naprrviti plant 
već sačekati dok .e vidi sa koliko ćemo sredstivi; raspolegati. 
Mjesna zaje nict u Budžaku nije postavile veliki zehtjev i 
zaista зи to minimelna sredstve u ođnosu na druge mjesne zajed=: 
nice, koje su zai .te odviše tražile*



I pitenje trotoere u ulice Ivice Bavide se već foedi 
nama postćvlje, eli зе ne гješeva.Nitko m  još nije odgovorio 
Sto biva sa tina src stvimo*Neznem zcšto зе sada predvidja 15 
miliona dinora*N:.ši * red jani žele da znaju dokle tih 15 miliona 

dinara može otezbje iti izgradnju trotoera.

dr.PIŠTALIĆ

U p gledu dječjeg dspanzeia smetram da grdjani 
ovo a grede i privreda trebe ne neki ncčin da nadju sre stve 
da se ov j disprnzer ne grdi 5 /ođine.Smatrem prijeko pot= 
rebnim da se ujeci ovo/a giađs atvori mjesto za pružanje zdrav 
=stvene pomoći.Dovoljno je da kažemo da imamo preko 50000 dja= 
ka, a imcmo sveg® 4 terapeuta za zube. & da ne govorimo o 
potrebi preventivnih pregleda djece, koja dolaze u gr d iz 
з ih krijeva. = Opet podvlačim - treba neći mogućnost da se 
to rješi.

JEVTO ŠOL/iJA

Bolje bi bilo da smo imali na dvije strenice preg= 
led objekata koje možemo poriti aa ovih 4 mlijarde dinara.

Polazim od pretpostsvke i uvjeren sam da smo pri 
=hvatili princip keko je rečeno i u Z konuf da prvenstveno 
rješavamo probleme obrazovanja i druge o koj ma je predsjed 
=nik govorio.

Pozđrevljam inače princip кх u vezi raspodjele 
sredstava, đa зе ne dijele sredstva ne uobičajen nečin.nego 
se prilazi drugačije, kvalitetno novim putem.

Moram đa izitesem neke stvari koje su problem 
na podiučju gdje sam odbornik. Radi se o Školi na području 
Rudarake ulice, odnosno njene izgradnje. JDjece iz te ulice



idu u tri škole i to u"Znu j JovinuV u školu pod pećinemn i 
"Breće Pavlića’* • Ргеко 1200 djece su tog podiućja зе nalaze 
u tim školema. Djeca за ovog podiučja itiu t u školu koja 
se nsl zi u Rud" rskoj ulici u priv^tnoj zgr* di, kod Tvornice 
"Jadranke".Ta je Škola površine 8 x 4  i u tri smjene idu 
124 djece.Nigdje na komuni пеша ^lučeja da djeca idu u бко 
=lu u priv: tnoj zgr- dif osim ovog* Ja se pitam dokle nećemo 
moći udovoljiti građjanims i rješiti taj problem.R^nijih | odi 
ns su nam dat; uvjerevenje da će to biti napravljeno.1964. 
godine rečeno je da je to priorit tno u 1965.godiniy в 1965. 
goćine su nam kazali da je Borik prioritctan, i poBtavljaa 
pitsnje u kojojže ćiemo godini niti konačno otv rno prioritet 
=ћ1. Sreća bi još bilo kada bi ta djeco mogla biti sigurnax 
i normalno polsziti u te tri pomenute škole.Ali nesreće je 
u tome ds su i te škole toliko opterećene ds odgovorni diugo 
=vi u tim školame kažu da neće moći više đjecu primatix iz 
tih ulico.Biće u vezi s tim velikih problemo prilikom upiaa 
djece ujesen. Sve te škole rade u tri smjene, o u školi 
Braće Pevlića su i prostoiije školake kuhinje pietvorene 
u učionice. Zbog t kove situocije imomo dostf djece koja ns 
=puštaju školu u 4. ili 7.n zre ,u i prepuštera su onda uli= 
ci. Prošle godine -шо imali tsko sa je nom giupom od 50=его 
đjece sest nakf a vjetojatno ih ims i višex koje ne poha= 
djaju školu.

( Prime bi. druga š.Meglsjlića: Može li se zmti 
kskav je ohodak tih Ijudi čije su to đjeca.Ako ti ljuđi 
stvaraju dohodak, onđa moraju njihova djeca imati školu)

Drug ŠOLAJA nasta Ijo: hema niti jednog međju 
njim© koji nije zsposlen.Njihov dohodak u masi nije velik,jer 
c,e pretežno radi o polukv* lifikovrnim i nekvalifikovonim хх



rsđnicim© koji su tamo iagrcdili privstne kuc5e i od vremene 
nekon oclobodjenjaf izgr^đjcno je tu nekoliko Jtotine stsnovs* 
Ne prigOvaram zbog stsva prema Mejdanu, sli oe zalažem d© se 
i ns podx4učju Rudi rske ulice копабпо izgr di škola.

Obzirom ns ove skutnc piobleme, podržavam 
prijedlog dzuga pre sje niks da idemo nu uvodjenje somodopri 
=поз8 gT’djano zb izgradnju škola.

VIDA KAHABEGOVIĆ

Djclovsnjem privredne reforme došlo je do 
smonjenj© oi-novnog vida poreskih pruhode ±z neto ličnih doho 
=đeka rsdnika.Uz ostale postoječe teškoće finansirenjn i pod- 

mirenja obaveze stvare se niz probleroa i zshtjeve veniedne 
itapored prikupljanje i usmjeravanje i pieraspodjela budžet= 
skih src stcva.=Potro8nja u našoj opštini zavisiti će od 
piivredne aktivnosti i dhbotka koji se stvsre. Prem© tome, 
moramo budžet potrošnje prilagoditi našim шогućnostima za 
finansiranje.Pregle avvjući pažljivo nsš budžet za 15)66. 
godinu, vidimo d© bi mogli možda ipak povećeti te naše pri= 
hode. Nama je ppznato da ne msli đoprinos pređat&vlja opštin 

=ski porez na promet robe. U nešem budžetu to je 1965.godine 
iznosilo oko 772 milions starih dinara.U republičkom buđžetu 
se pređvidja porez n© promet đ© će iti veći 2© 22$fsli u 
našim matctijclima vidim cifru od 8,2% siše u odnosu ns proš 
=lu gođinu. Ja mi^lim de tej prihod, što iđemo delje, treba 
da zauzima sve značajnije mjesto u formiranju budžets priho 
=da. U našoj dosedašnjoj praksi i djelatnosti nismo posve= 
tili dovoljno pažnje i poduzimali mjere z& brži razvoj naše 
trgovine, ostvaranju više prp^tora zu trgovinu, ugostiteljstvo 
i druge djelatnost tercijalne prirode, a sigurno je ds bi



Пбго to omogučilo do povećomo mote±ijalnu bezu komune.Ako ne 
budemo radili no osposobljav: nju i proširenju trgovinske mre = 
že. onda оек nem. gdje epsorbov ti porest ličnog dohotke, e 
u trgovini je 50% apsorbirana. Situacij' ć^ se još više pobšljša 
=ti ksda uznieroo u obzir da Republike ustup^ opštini 7% saveznog 
poreze na pioroet, e to izno.:i oko 244 roiliona 600 hiljađa sto= 
rih dinarr.To :e ostvaruje na području пвбе opštine.Znači, i 
t* j vid bu'J2et;;kog prihoda zavisan je od povećanja prometa 
robom,r to opet znači = od povećanja trgovinske mreže.

U mateiijalime je postavljeno pitanje knko гаapo= 
rec.iti budžet-ke prihode, da se vidi koje si^rimarne, a koje 
sekundLrne potrcbe. Je bih se složila da su primarne potrebe 
osnovno školstvo, preventivna zdrovstvena zoštite,socijalna 
zaštita, obezbjedjenje rsđa organa Skupštine, sudstva i t.d.
Ja bih se složila s tim da prvo podmiriroo primarne potrebe

medjutim je &n problem fcoji izgle a mnli 
eli tako nije.Radi se o higijenskim n^Žnicima u školamr.Mi 
smo u okviru mjera zdravstvene zaštite izglasali i izgradnju 
hl̂  ijenskih nužnika, eli po svemu izgleđa đa to nije obaveza 
з iju nas, jer se зкого ništa od svega što je zaključeno, 
nije ur dilo.Bilo je riječi i o đovodu pitke vode, eli ni 
to ni. rao uriidili.Ove godine to moramo bezuslovno održeti keo 
prioritetm zadatak.

Mene iznenadjuje što ae zahtjeva 60% više 
srcdstave пе/ o бго зи prihodi za 1966.godinu.Treba jednom 
dt nom bude ja^no da se nemože stalno ići s& onom parolom: t 
trcžim više da dobijemo ono što amo zomi^lili.Svi naši ple- 
numi i Kongrcsi upućuju nas nrto da budemo reslni i r dimo 
ono što je stvarno prioritetno. Prioritet treba dati onim 
školamo o kojima je govorio drug Burazerović,



а to ou Skole za zanimanjt i srećnjB tehniCkn iSkola* - U 
budžetu repfeublike je predvidjeno 1 aiilijarde dinare 
z® iagrsdnju o^novnih Škola, аа participaciјољ od 10 do 30% 
učešća.Isto tako je predviđjeno 50C milion© dinera za izgrađ 
nju i đogradnju onih škola gdje se školuje kadar koji je in= 
teresent&n za nešu privredu#Sigurno je de bi moreli obezbjedi 
ti sredstva zo učešće i da možemo t rtovoti ne ova sre stva 
iz ^epublike#

Tačno je ono što je govoiio dr.Pištalić u 
pogledu dječjeg di^panztra. Medjutim, sumnjum da mi možemo 
odje nom obezbje ;iti 300 milione dinora.Ali, da li će biti 
dovoljno za prvu et; pu 72 miliona đinara, u to sumnjam i mislim 
ds će ta etaps nas košt ti ok 100 miliona dinara. Ja ne vidim 
drugti mof ućnosti za obezbje jenje te sume, nego sredvtva Zf voda 
za socijalno osigurtnje.Medjutim, obziiom na smanjenu -topu 
za zđravctvenu zaštitu, lumnjpm da možemo i na to đe rečuna= 
mo.

K.L HAD FLAVSlĆ

M«ni se čini de u ovekovoj aitufcciji kakova 
je sada, prijedlog kekav je dat od strone OpStinske skupStine, 
dalko bolji nego što je bilo slučaj dosade, iako smo s  druge 
strne u daleko težoj situaciji da гсарг*vljamo o budžetu nego 
renije. Vrlo je teSko kaz ti Sto treba zeista finansirati 
u 1966.godini, po{ otoru kada vidimo da ni primarne potr ebe 
nemožemop. pokriti sa src stvin. koje iman.o na ro3polaganju. 
Post vlja se onda pitenje ksko da usmjerimo di^kusiju, keko 
istupati na zborovinu- birača, Sto da precllažemo da se usvo*



Ono što je drugarica Vida K&rabe^ović iano. ila u pog= 
le u poreae пв promet, trcba vidjeti ukoliko to može da 1ша uti = 
сгја ne povećanje prihoda* = o t o  ue tiče đoprinosa zb uiedjejpj* 
gradskog zeml^išta, пегпгт što možemo još iz to, s finanair' ti*
Mi amo stvorili jenno stambeno preduzeće i  mi kao O v i b o m i c i  

koji objašnjtvomo lomunalne potiebe u gi tdu, шоито znati više 
o tome da zntmo reči kude se la sredstva troše.

Što sc tiće raahode, to je samo plnn naših želja.
Mi mor mo sade znati da r; zllkujemo što je nužno od onoga što 
je potrebno# Ako vidimo ds im mo 41 milion novih dinor^, в 
tr žimo 65 rcđlione, ondt; treba da znamo što je zaista prioritet= 
no.Ako ne odemo odavde sa rasfiišćenim pojmovimn, тз ćemo <>e naći 
na zborovims biiače u veoma nezgođnoj situeciji. Ako gradjenimc 
prepustimo ns volju da kažu što ove treba, onda će tih 65 miliona 
nai'asti ns 80 milions N.dinera.

Ima je no pit’nje koje je a nas veome bitno i često 
se sl njime susrećemo ns zborovime bireča.R di se o uvodjenju 
semodopiinosa# = Pre sje nik je гекео oe bi taj diprinos služio 
za potiebe školstve i zdravstva. Takav način finansir nja,pogotovu 
kod niza komunalnih problema, neodrživ je sv 't kovim prijedlogom# 
Ja znem de su potrebe u školstvu ogromne i treba zs to m  ći 
sredstavE, eli nemožemo zenemaiiti ove goruće komunalne probleme.
Sв samodoprinosom nemožemo ići nik? .o na centrslna sre з va c.i 

da ona udju u buđžet opštine i otuda vršiti finansir пје.Акб 
idemo na samodoprinos, onda to preba da damo mjeenim zagedrti= 
сата.Ако već ne bi bilo mofuće sa cijelom sumom, oli jedan 
dio tih sredst V8 trebe im sigurno drti.Iz ovog prijjedliga pro= 
izlazi da niz sitnih komunslnih djeletnosti na području grada 
nećemo moći finansirnti.Radi oe o asflltir nju nekih ulice i ol. 
što će sigumo biti postavljeno ne zborovime gr јапа.
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Prems tome, ako idemo ns đoprinos, opravdaao je đs dio sredsts- 
va ide na komunslne potrebe.

^to se tide djefijeg dispsnzera, postavlja se 
pitanje da li naše zdravstvene ustanove iraaju u svojim fondo- 
vima sredstava sa kojima bi raogli da ufteatvuju u finansiranju 
odredjenih potreba koraune. - Postavlja se i pitanje integraoije Z( 
zdravstva ucjelini, ili đjeliraično izđv^anje sredstava zdrav- 
stvenih ustanova za rjegavanje nekih problema. - Zdravstvene 
ustanove u 1965.godini imaju fonđove u iznosu od oca 450 milie- 
na dinaratAkobi ta sredatva bila objedinjena, sigurno je da bi 
makar jedan veliki problera u ojelini rjeŠili.Ali, 450 miliona 
dinara razbijenih u 12 zlravstvenih ustanova, a svaka ustanova 
ima svoju investioionu politiku i svojim sredstvima rješava svoja 
goruđa pitanja,nemože dati nigdje ozbiljne rezultate .5a takovim 
divatanjima oni nemogu da gleđaju interes cijeloga grada,ve6 
sarao svoj.

Mi skoro na svakoj sjednici Skupštine opštine 
postavljamo pit^nje školstva.Sigurno je da imamo veoma ozbilj- 
nih problema u pros^jeti i ons зе moraJu г ješavati, slažem se i 
sa tim da su lični đohoci u prosvjeti relativno mali, ali pistav- 
IJa зе i pitanje što i drugovi u proavjeti rade po pitanju vae- 
pitanja. Uzmimo загао primjer upi9a djece u mjesecu septembru,onsj 
odnos,recirao giranazi3*,da uslovljava dobiv^njera sredstava hoće 
li ili ne primiti odredjen broj ušenike.I o tome treba da se go- 
vori i vodi габипа•

ŽIKA BABIĆ
Јз m.ram đa istaknem ve<5 poznati naš stav-da зи 

toaši budžetski prihadi smanjeni i aa tom činjenicom meramo га-
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-čunati. Вег obzira mrrf koliko je na to uposorila i рогПаТа 
Bezoluoija Savezne skupštine i VIII.Kongrea SKJ i prve privred- 
ne шјеге, a i danaa đrug predsjednik u svojoj uvodnoj riješi, 
шој Je utisak da mi ni за ovim materijalom d. današnjom disku- 
sijom, ne vodimo raduna o tofl 6i?J jenioi .Mi i олбЈе u Skupštinl 
diskutujemo tako da li tre a asflatirati ovu ili onu uliou i 
зИбпо, a mislim da drugovi koji điskutuju, nisu aagleđali dobro 
našu budžetsku situaciju. Mi imarao u ovim raaterijalima nabroje- 
ne primarne i sekundarne potrebe.Kamo srede da mnkir ze ove 
primarne potrebe imamo sredstava, ali kako god se gleđa, vidi 
зе da nl za te prinnrne potrebe nemamo dovoljno sredstsva .

^alje drug B3BIĆ navodi da su medju sekund'jrne 
potrebe navedene neke investioije, koje se vezane za podrdje 
obrszovanja, iako znamo da Je to za nas dedan od najvasnijih 
problema.He shvata kako зе može jedan dio redovnih rashoda držav- 
ne uprave prebaciti u sekuddarne potrebegi dok зе medju primarne 
potrebe zazvrstala regulaoija potoka, uredjenje jednog novog 
parka i sl.Kožđa to Ijude 1 zbunjuje. KacSa se gleđa od stavke 
đo stavke, nema ničeg za što ne bi bili da зе to finansira, ali 
ako pogleđamo đa li je potrebnlje da imamo higijenske nužnike 
u školskoj zgradi ili da održavamo postojede zelenilo sa sred- 
stvima koja možemo za to odvojiti, onda se sigurno moramo izjasn: 
ti protiv inveeticije za novi perk.

Balje drug Babi<5 navodi stavke iz materijala
koje se ođnose na Slsto školatvo,bez klozeta i bez vode,što je
najnužnije, za fond za kulturu, socljalnu zaštitu,đržavnu upra-
vu - za redovnu djelatnoat bez modernizioije - profesionalni
vatrgoaani vod, SUF,otplata snulteta 1 sve to iznosi oko 4
milijBrde 312 miliona dinara i još neke stvarl koje moraju biti,
kaa što je Pedagoški zavod i al. što sve lznosi 4 milijarde

6©o milioaa din.



Pri ovoj r«8unici nisu uzeti ni kr-ditDi fondovi,ni obrvzovanje 
odraslib, ni stipendije, пебе dnevnice za sjednice, održavanje 
makadan ulics i sl. - «*e sam uzeo samo javnu rasvjetu, javnu hi- 
gijenu od prioritets, • možda svaka od tih svaki može da pre- 
trpi odredjena amanjenja, ali vjerojatno nemože biti prepolovlje- 
no.Plate se ljuđima moraju đati, ulice gr.ada гаога da se Siste, 
mora da lraano najnužnije sanlteme ust^nove .^akav bi smisao bio 
moje diskueije kada bi se zalagao ovđje za asfditiranje neke uli‘* 
-<;е, iako je sigurno da je jeftinije asfialtirati,Јгг je onda 
lakše i odižavati, ali raisliža da ćerao biti primorani da shvatimo 
da budžet nemoŽe sve to de finansira.Koliko smi mi za reforrau 
i njene stavove na riiešima, u konkretnim prilazirria svaki od 
nas pomalo otstupa od tih stavova .Ja tako doživljavam taj ma- 
terijal, koji zabrinjavajuće đjeluje•^егпаш da li drugovi koji 
su ovo pripremali, svjesni da ni ona r*a jprimarnije notrebe ne- 
raožemo đ» finansirabo.

Botacije društvero-pclitifkim i drugim org^nlzaci- 
Јзгаа - tu nisu ubrojene пјевве zajedrice - proSle godine su izno- 
sile 78 miliona dinara, a ove gddine se zahtjeva 160 miliona •
^eni nije jasno d li je u redu da Ijudi iz tih org^niza ija tra- 
že tolika sredstva, jesmo li mi shvatili situaciju,jeamo li za 
reforrau i đ9 eredstva ostanu u privređi đa bi joj oraogušili đa 
ona ојаба. Ja sarn u nekoliko navrata predlagao prilikom donoše- 
nja budžeta, a i danas ponuvno predlažem ; Јз з.зга za potpuno uki- 
đanje dotacija politiškim organizaoijaraa, ali ako to nemože da 
se uradi u jeđnoj godini, onda treba da aauzmsmo stav da se u 
naređnom periodu potpuno ukine dot-*cija društveno=politiškim 
organizaoijama,a da se sada poćinje i avake godine smanjuje.
Kakav smisao ima uvodjenje dopunskog đoprinosa gradjana,ako 
ja ne plaćam članarinu politićkoj organizaoiji kojoj pripađam.



Mi kada prsviao budžet,utvrdimo namjeoe i onda kažemo da nema 
dovoljno sređotava za Skoletvo .Tako nemožemo.Mi treba aredstva 
ta#n© đa planlramo i re5i da ćemo aa tim aredstvima to i to ura- 
ditifjer je to na^Sphodnijef a da vidimo za Sto demo utrošiti dopun 
-ska đoprinr^na ako treba,da kažemo da Je to za prosvjetne rađnike. 
Mi treba da obezbjedimo plate prosvjetnira rgdnicima,jer to mora- 
mo i bez togu nemože biti budžeta.Ali, zato da vidimo 1 procjenju- 
jemo - možemo 11 jeđno vrijene biti joS bez gromobrana,ali zsto 
da dalje ne odgoadjamo prsvljenje klozets u školama.To raožemo neS- 
to за sredstvima, a nešto dobrovoljnira radom? a naglasidemo da 
dopunski doprinos uvodimo za proSirenje školske mreže.Kada sam po- 
deo da govorimo o đotaoiji druStvenim organlzaciЈашз, joS bih htio 
to da kažem; hajderao na skupove gradjana i 3vi <Se oni oiti za do- 
prinos,ali se moramo u^edno за njima đogovoriti da kao Slanovi 
društvenih organizacija trebo đa plate dlanarinu,јег im inače ne- 
možemo đruge potrebne stvari obezbjediti .Ja mislim da smo dovede- 
ni u situ^ciju da за budžetskim sredatvima finansirarao samo liSne 
i najnužnije materijalne izdatke đržavne uprave, prosvjete,kulture 
i drugih instituoija.Treba ići i na dovršenje zapodetih bbjekata 
u prosvjeti. - Kada se sve to nsjnužnije uzme, nema dovoljno 
sredstava. Mi nemamo sredstava za zdruštveno*politidke orgsniza- 
oije, treba ostaviti samo najnužnije da mogu funkcionirati, a 
treba da se ođreftnemo avake nove investiclje za modernizaciju 
puteva, a što se investicija tiše - da vidimo što možemo ušiniti 
u vezi školstva i zdravstva, udruživanja aredstava privrednih 
organizacija- ali vidjeti i to da li bi to bio veliki pritieak 
na privredu -ili ne.Treba ea vidimo kakove interese ina privreda 
đa neke stvari zajedniški finanairarao. ZnaSi, ako bi dotaolje
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rigoroj&Bo згааоЗШ, ако bi viđjeli u бевш raože đa паш хшХахл&пх- 
pomogne privreda за stanovižta вјепв zainteresovanosti, raožda bi 
mogli sa vedim sređstvima iotervenirati пз modemizaoiji državne 
uprave đa bi огзз bi la jeftlnija Ja aislim da je za nas kao
Opštinsku skup^tinu veoma važno đa zra mo kolika je ukupna masa 
sredstava za državnu upravu. Nas interesiraju i njihovi li*ni 
dohoci, ali to ostsvljamo tim kol?ktivima, no interesuje nas 
s đru^e strsne možemo li učiniti nešto da sa tira sređstvima 
se državna ipak modernizira i bude jeftinija. što зе tiče sti- 
penditeranja i kreditiranja kndrova, mislira da bi mogla privreda 
nešto preuzeti.Ns kraju kr^jeva, kadrovi svi ti uglavnora treboju 
privredi na ne Opštimko.j skupštini .Opština bi u stv јг! trebala 
đs atipendira ili kr«đitira on^j kadar koji njoj treba, ili 
n*ki drugi kadar koji nemože drugi da kreditira . Bži зпо još.uvije 
u situaciji da smo na rije?5im4 za nove mjere, ali u pauzama zego- 
varamo da se neki našft problerai rješevaju kako narni to odgovara. 
Dobro bi bilo, ako bi bili u stanju i vreraenski stigli, da prije 
izlaska na zborove birača,đa neko koordinaoiono tijelo ili drugi 
organ, predloži što aa ti& 4 milijarde 100 railiona diaara 
srao u stanju f inansirati, jer kao što vidirao ni prioritetni zada- 
ci se neraogu uklopiti u tu sumu. Ako ostavljamo svih tih 6 
railijardi potreba, to nemožemo ovdje nn Okupštini rješavati.

^to se tiše dopuns'-og đoprinosa , nissm zsto da 
зе ta stavka ostavlja u budžstu otvorena.Mi treba đa isplaniramo 
oudžet kaka treba i pošto nema dovoljna sređstava, ds vidirao 
hićemo li doprinos đati za vođotfod ili nešto đrugo .Niaan zato 
da sprovodimo u buđžetu t^kovu orijentsciju ds jednu poziciju 
kaja je najosjetljivija, ostaaimo nepokrivenu i on & na to đobi- 
jemo 3aglasnost gradjana za dopricos. K-đa bi dali sredetva
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mjesnim zajednicama, te aredatvs bi ae lakše obrtola i bila bi 
umnožena sa dobrovo}jnim rađom, ali se ipak radije odlučio za 
oentralizovsn opStin3ki dinar uz uslov đa bi gradjanima ponudili- 
пз prlmjer šetverogodišnji program zx uvodjenja doprinosa i rješa 
-vanja tih i tih problema. Težko <5e se gradjani izjssniti za đo- 
prinoe ako se na jcdnom pddrušju neće ništa urediti.

’ :<ipAI) BALIĆ
Ilislim da treba pozdraviti metod da se problemati- 

ci budžeta prilazi demokratičnije i паббп1је i da se ve<5 u prvim 
z*6ecima prave kanture, da ne iđeao sa fik3nim stavovima kojl pos- 
11 je dovode i do društvenih, politiških i drugih poaljeđioa.

kene samo začuđjuje da u ovim m terijalima koje smc 
dobili i gdje su uneseni pođacl zn kilturu, kaže se da lms 1 pri- 
log, kojg ali neraa.*retpostavljam da se radi о griješoi( prim- 
jedba iz auditerija: rađi se o griješci).

Mi аво insiatirali nekeliko godina ne postotku sred- 
stava i obradovali amo se da je koordinaciono tijelo kon 4 godi- 
ne stalo na stanovište da prihvati takovu polltiku, jer mnoge 
komune koje su se soliđarisale sa паша, već to primjenjuju i aada 
lonašno dolazi na red i Banja LukaKo, i ustarovljavanje tog po- 
stotka je samo prelaznn odredba, dok ne predjemo па Uatavnu od- 
redbu u pogledu finansiranja kulture.Novi zakon <5e sigurno reguli- 
aati finansiranje kulture i umjetnestl. Kađa govorlmo na skupšti- 
ni, nlsam zato da govorimo o detaljlma, već o suštini 1 politicl.

U oblastl kulture i uajetnosti imamo prioritete, којб 
već godinama tvrdoglavno ponavljamo.Bibliotekarstvo, kinofikacija 
TV-mreŽa i sadržaj đruštvenih domova koje svake godine gradimo, 
to su naši prioriteti i to predstsvlja kulturni rainimum svekog
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gradjenim коji radit oeovisno gdje stanuje, ali doprinosi ovoj
akupštini da ima veča sredstva na raspolaganju.

Kada proušavamo kulturu i umjetnoet u nsšoj komuni 
zadnjih 10 godlna, vidimo ds nisrao udovoljAli dvjema osnovnim 
stvarima. l’rigradsko i seosko podruSje јоб uvijek kaaka za 
razvijenijora gradskom sređinom.Poatavlja se pitanje da 11 te nije 
već i kašnlca grad^akem podrušju. Drugo pitanje - da li proga- 
mi klilturno-umjotni8kih profeaionalnihi amatarskih instituclja 
vode računa o dvjema osnovnira kategorljama građjana; o rađnam 
dovjeku i o emladini.dvi naši programi treba da se u stvari pri- 
la.gode ovim kategori jama. Ako se tako postavlmo, onda usuštini 
nema nesporazuma.Bitno je đa se to i keže, jer lz tabela koje ало 
đobili, vidi зе ds stvari ne stoje u skladu koji bi bio potreban. 
Mi danas trošimo sr^dstva uglavnom na litfne rashode, °d 80 ш1- 
liona dinera dotacije šarođnom pozarlštu, preko 70 miliona iđe 
иа lične rsshode. U bibliotekarstvu, ođ 29 miliona, 20 miliona 
dajemo К8 llčne l’aahade .Naravno, na takav našin nemožemo iraoti 
potreben fond knjira .Na takav način možemo kupiti moŽda đvije 
iste knjige, a mi u oblasti sarao samoupravljanjsf imamo Sesto 
i triđeset reflektanata istovremeno as neke knjige. Imamo slučaj 
u selu Barkavići da jeđan zemljorađnik već ćetvrti puta uz£ma 
TIHI DOB, јег nema druge knjige.

Možemo kaŽati da je banjaludka komuna ućinila ranoga 
u odnosu na samoupravu u oblasti kulture 1 urajetnosti 1 ml аво 
ispred ranžgih drugih bbl-eti .^eć rekollko godina se рлjavljujemo 
pred gradjanima komune sa konkretnim programom.Mlslim da bi i 
druge obl'JSti trebale tako ds postupe. fioaljednjih nekoliko godi- 
пз ai emo ze kulturu dobivali l-3St sredstava budžeta,a u 1965 
godini nešto preko 4&.Iznosl su relativno veći, ali postooi se 
jedva nijenjaju.U Mostaru, na primjer, posljednjih 6 gadina došlo



ае ođ davenja 3.11# na 11*77# za kulturur a to je komuna koja tvrdl 
da je u težlm ualovima nego Luka.Bonja Luka ima 21 profeaional
-nu inatituciju, a 11 ae izdržava i opštinakog fonda, nešto iz 
Republike, a ima 23 amaterskih organizacija na terenu komune.Ako 
uzrnet? tako rozgrenatu mrežu, vidi se koliko je teška situacija u 
pogfeđu sredstava. Ima ješ jedna teška stvar.Koliko rai god govorimo, 
mi još uvijek jedan drugome lažemo, zato što ne vjerujemo da če ne 
-ko objektivno gledati, a krajnje je vrijeme da rai komunisti jedan 
drugoo vjerujemo. Mi kada šaljemo opštini materijale, odmah kažemo di 
da skupština onštine nsma povjer^nja u ovaj organ i за time bi tre- 
balo prekinuti. Takova je situacija i за prosvjetora i drugdje.Medju- 
tim, ako vi nemate ovđje r-zumjevanja, onda koj* faktor u komuni trel 
-ba da ima viže razumjevanja Ako to rae^istimo, etvoriti бето re- 
alne programe, što neznaši čs гебете biti revolucionarni. - Ake 
se govori o đoprinosu, ksžem de potcjenjujemo gradjanina kao potro- 
ša*a kulture.^snja Luka može đa se ponosi na kulturnim nivoom evojlh 
gr' 1 jana .Nama зе đešava da se traži karta više za pozorlšte,za djefi- 
je pozorište, zs otvaranje izležbi.U Doau kulture je bilo preko 200 
hiljada розjetila ca.Ovaj grad ima tradiciju u pogledu kulture.ima 
-terska društva sama dala su 416 nastupa, a od tog oroja 222 u komu- 
nl u najzabitnijim зе11ша, 44 na arezu, 47 u Republici,27 u okvlru

✓
Jugoslavije i 8 u inoatranstvu.^vo aigurno pokazuje vitalnost amater 
-akih orgsnizaciјз.Đodamo li tome činjenicu da je tia priredbama pri 
-sustvovalo oko 165000 ljudi, vidimo šte ti mladi ljudi rade.Oni 
su ostvarili vlastita sredatva preko 7 miiione dinara i to Je jedi- 
ni pokret ojl 2iv1 i od vlsstitih sredstav«, a ne aamG od dotaci- 
ja •

B5i moramo shvatiti da se nešt© promjenilo i u shva- 
tanjima ljudi, kada Je rije6 o kulturi.Mi smo u Aginom selu rekli



đa dajemo 400.000 starih din^ra za egregat i kazali da ^ош kul- 
ture шога imati sadrža^ i za tri dana зи dr govi iz Aginog sela 
ekupili 400.000 đinare od seljana. Zato, kada зе govori o doprino- 
su, z^to sam da ako dajemo 100 dinars, đa u oe'* tralni fond ode 
50 đinara, a 50 dinara da se đ-ide rajesnlra za jednicama koje će to 
znc*ti drugaćije upotrebiti*

°vdje je bilo iisku3ije oko p^rka Kastela.Vidli smo 
iz raaterijala đa na čuvanje ode 6-7 rnilion8 dinara svake godine, a 
tarao je iz gođine u godinu sve prljavije. «Ja sam protiv takovog 
dsvanja sredstava. Mi sa 6 miliona dinara moženno napraviti 20 
kapija i uz pomoć n^ših raladića oćistitl, a neka se plati ulaz- 
rrica i neka se od toga održava park.Mi sv kog proljeća iraarao Stete 
раг miliona dinara.Оуако, tamc pred Fastelom Je pravi oiganluk i 
sve to daje veoraa ružnu sliku gradu.

Za turizam smo predvidjeli nešto preko 1 milion dina- 
ra, iak© znamo đ* su Вапјз Luka i Jajce poslije tf-5ra1eva aa tog 
st novišta na jinteresantniji .Ki održimo nekoliko s^v jetovm јч u 
•̂ апјз Luoj , kao ono o kulturi gđje dodje 500 ljuđi i oatave u Вв- 
nјз Luci 3 miliona dinara .Mi suviše usko gledame na pitanj* turiz- 
ma,Mi zaboravljamo da smo u Doipu kulture iraali prošls geđine 5 
jugC3la\enakih savjetovanјз i da su ljuđi oatavili dosta aredsta- 
va u tom građu,Mi ako tražimo na neku manifestaciju 100.000 dina- 
га, mi to ranogostruko vratirao. Mi i ne shvataao kako se otvaraju 
pred nama vrata turizraa kada će Кош r biti asfaltiran, a mi za to 
se nism© uepšte pripremili.Da smo za razgledanje 5 džamija i 10 
spomenika kulture makar dinar naplatili, mi bi danas imali 20 rai- 
liana dinara za zaštitu spomenika kulture, ali je naraa lakše dati 
za restauraciju 20 mi iona nego na6i nekoliko itudenata hiatorije 
umjetnoati koji će biti angažirani u ?erhadiji i tumašiti njenu 
vri je
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▼rljeđnost i naplećlvsti ulaznioe.

ŠEPKET MAGLAJLIĆ

Mielim đs pitanja koja зи postavljena ovdje povodora 
zauzimanja stsvova o budžetu, vezana su sa rjaSim rozvitkom siate- 
ma i proizlaze iz razvitka, a sam sistem ib samo zaoštrava.Ота ae 
pitanja sva postavljaju i u đrugim opštinama zavisno od obiraa 
i mogućnoati ze njihovo rješavenje, i ed nastojanja pejedinih 
rukovodilaca i organizacija da ih i rješe.

Mislira da bi se teško raoglo reši koji od ovih 
zahtjeva koji su iznešeni su prioritetniji, зко bi ae stavili u 
položaj ljuđi koji te zahtjeve po3tavljaju i treba da ae riježe. 
Kada bi još upitali gradjane, zahtjeva bi bilo još i ranogo više. 
Ovo je sano đie zahtjevs koji bi mogli da konkurišu na sredstva, 
jer зи tu već filteri bili i to je preraa torae rajraanji dio potre— 
bs, - Ja mi3lim da se atvamo postavlja pitenje - što treba da 
bude kriterij ked dodjeljivanja sredstavs. Sigurno je da se avi 
slažemo sa izlaganjem dniga Balića d pogledu kulture, slažemo se 
sa time od kolike je vaLnosti prosjveta, pa zđravstvo, komunalne 
potreoe, prilszi novira kućama i t.d. - Je ŝ ra bio u jednoj ali8nqj 
situaciji kada зат rndio u Izviš nora v 1Jeću i poatavilo зе pitonje 
štednje. Im-)li smo prijedloge tada da napravimo manje stanove, 
da oni ne budu šesdeeet m2, nego 5<r, ps зе ni onda nismo mogli 
uklopiti u sredstva stambenog fonda, pa smo onda išli na još шзв 
aje, pa amo araanjili špajze, Јег navodno iraamo ssnopojluge i 
netrebaju nara velike oatave i t.d. - fiešto slićno зе 3 8da postsv- 
lja .Sa.'la kažemo đa treba obezbjediti plcte u8iteljima, a materi- 
jalne izdatke da zapostavimo, i t.d. - ali problem ©atsje ipak 
probleo.
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Hetko j0 ovdje rekao u vezi klozete u Skolame i đ?? 11 ih 
treb« napravili ili пе. Јз mislim da u -^nja Luoi 
morsju biti klozeti, voda i kanalizacija u školama.Ноби 
da kažem đa па tim atvarima nenogu зе praviti planovi za šted- 
nju. - Posmazrajući 3ve zahtjeve, gdje se ori nalaze, teško 
je reči za neki objekat da ga netreba graditi, jer зе rađi
0 Ijudima koji за avojim dohotkom ©stvaruju sredstva.
^eki su objekti potrebni sa 3tanovišta razvitka, neki iz sooi 
-jalnih, neki iz zdravatvenih razlo^a i al.Znači, iraa čitav 
niz momenata radi kojih treba ove ebjekte izgraditi.Poatavlja 
зе pitanje koje kriterije primjeniti za određjiv^nje sredstava,
1 to u opštini kakova je -̂ anja Luke, gđjc žive Ijudi od najvi- 
šife do najnižeg standarda, gdje ima ljuđi kojima је nasušna 
potreba otidi u pozorište, đo onih koji su nepismeni,gdje 
vlada takovo šarenilo, gđje зе nalazi Jugogl'3vijc u roalome. 
Imate багепilo u proizvodnji, kulturi, u potreharoa i tu treba 
imati druge kriterije, j«r u protivnom dete se vi odbornici 
naoi u teškoj situaciji i morademo držati onda velike govore 
ovdje i tko bude više govorio i vi3e uvjeravao, taj 6e изрје- 
ti da зе objekat iz njegove izborne jedinice prihvati, а tko 
bude manje govirio, ne<5e u tome uspjeti.To jeveoma teška si- 
tuaciјз za odbornike , teška situacija za gradiane i to nesmi- 
je da bude k^lterij za raspodjelu sredatava. Treba doći do 
objektivnih mj^rila. ^islim da bi trebalo uzeti u obzir i 
iskuatva drugih opština . Po тоше Diišljenju — treba podi od 
dohotka •Hazvratao bih ja ove objekte i da zn-amo koje radimo za 
zđravstvo, koje iz prosvjetnih razlora, ali koje noramo graditi 
г di toga što je taj radni dovjek svojim dohotkom tome prido- 
nio. Jednu školu шогзшо poiidi zbog toga što зи ljudi to ved



obezbjeđili avojim dohotkom, a drugdje moraibo preljeveti
sređatva lz buđžeta.N^ravno moramo naći ljude koji бе na osuovu 
objektivnih kriterija razvrstati ove zadatke. Onds će to pozitiv- 
no utioati na dohodak i proizvodnju onlh !rugih,3er avo ave 
više i viŠe treba da bude vezano za đohodak.Oni ljuđi sa niskim 
lišnim dohocima kojims se nešto gr^đij makar treba da znsdu 
da au regreairani i đa treba da naatoje da postignu i ostvare 
t *k§v dohodak đa ae oslobode dotaci.ja i regresa koji im se đaje 
ргеко budžeta, ier je budžet veliko preljevaaje sredstava i uko- 
liko se ве bude vodila pravilna politika, može da davede do ve- 
like nepravde.Ovisi sve od toga sa kajih pozicija polazimo#
Лко pođjeno od razlišitih pozicija, možemo izvesti krivi za- 
ključek. U diakusiji o ovom problerrima treba o tim elementima 
govoriti. Buđžet se ove godine sig urno пебе na tome bazirati, 
ali Ла makar ve6 ove gadine ©3vJetlimo kroz to ove zahtjeve.Ka 
sistem dohotka treba postepeno reci, ali u ovom budžetu treba 
osvjetliti ove z&htjeve, izdstke budžeta за stanovišta dohot- 
ka, pa makar se rađilo o budžetu i njegovoj rrspodjeli.Onda 
6e sigurno i ona pitsnja o kojima je govorfco đrug iz škole 
učerika u privredi, biti druga^ije posmstrsna.Ja зат za tu ško- 
lu, ali postavlja se pitsnje ko treba to da rješi.Netreba naa 
uvjersvsti da £ж treba izvršiti reformu, da tarno treba dati 
sredstva, ssmo je pitanje ko treba da ih daie, tko da vrši re- 
formu. Opžtinsks skupština nemože da vrši reformu, a budžct ne~ 
može đa obezbjedi sredstva. Znači, postavlja se pitanje koke se 
u etveri obezbjeđjuju aređstva za izgradnju tih škola. Ja tc uz: 
mom samo kao prirajer, jer takavih рПвпја ima mnogo.



JCVO IVAIIĆ

U dobroj mjeri je tačno oojenjeno keko su deti priori- 
teti pojedinih zađataka I tačno je đa au te u prvom redu proavjeta 
i zdravstvo.No, i?tc tako зе nemogu oteti utisku da zs 22 godine, 
koliko je prešl© cd oslobodjenja, niamo mogli izgrađiti diapanzer 
za djecu. 1945.godine se počelo reapravljati o dispanzeru, ali 
je onđa bilo гјеб! o grcdu od 20000 staacvnil© , a dsnaa je aitua- 
cija potpuno izmjenjena. - I ova sredstva koja зе predvidjaju 
su шзХа, ali z» prvu etapu ipak đovoljna. Ipak, od svega je 
najvažnije školatvc, jer ako to rješimo, imačemo i kulturnog i 
obuSenog šovj-ka.

BSialira la nije u redu StO/je đrug Bilid rekao da ai 
med^unobno laženio .Znaši, nije izgr djen kod naa odredjen moral. 
&ene lično зи njegove riješi malo uvredile i nije trebao teko 
đa goveri.«*a aara ae uvijek u žlvotu rukovodio time da iznoaim 
stvari pošteno i nas je ovc druStvo izgr^dilo đa pošteno kažem© 
što raialirao.̂ e kažera da пепш ođustajanoa od osnovnih prinoipa, 
ali đa idemo tako daleko da kažemo da se medjusobno lažemoft© 
je srajeloat tvrditi.

%  se izjaŠB j*v?m ?,ч aamodprinoa da bude oentralizo- 
van i ds ideme пз konkurs pojedinih mjeanih zajedcico sa odredje- 
nim progr^aiom kojl trebs da bude izcešen na široku diskusiju, da 
зе ©ojeni svrsishodnost takovog poduhvata.^геша tome, onda bi 
svaka mjesna zajeđcica u skladu svojira ušešćem mogla konkuri- 
sati na ta centralizov?ла sredstva. Ujedno se zalažem i za te 
da se u raspodjeli sredstava budššta prvenstvo đaje školst^u i 
zdravstvu.

SPRUCIĆ BRANKO
^elim da istakaem jedan problem za koji smatram
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đs ova okupčtina ruože đa buđe z^interesovana. - ^ez obzira 
što djelatnost ^uzeja narodne revolucije finansira 8rez,postoJe 
akcije 1 problemi koji su od prvenstvenog intereaa za ovu komu- 
nu.Takav je problem, za koji ге ve<5 godinaraa obraćamo svim 
orgsnizaci jam-з i ^kupštini - j^ste postavljanje historijsko- 
etnografske izložbe Muzeja, e r**đi se o nekoj velikoj sumi, a 
valja imati na umu da će ulaganje u to vraćati nama sredstva kojs 
smo dali. Hadi se o surai cđ 10 railiona dinara/fo јб vanredan 
problera koji ne spa.ia u redovnu djelatnost.Hrostorije za tu 
izlo ,bu imarao već godinu dana,ali trebarao toj novac za postav- 
ljan e izloibe.Mi pretenđujemo na đa od tranzitnog postsnemo sta 
cionarno ajesto za turizam, i zato nemožerao biti nezainteresira- 
ni гз ±мх± ovu i/lo. bu -?rema jednom podatku lz ргбtprošle godine, 
otrani turisti su ostavili u iianja Luol oko 120.000 dolara.Ako 
uzmeno u obzir da tog stranog ха±л± turlstu neće u gr^du zadržati 
ni soliteri, ni asf^ltne ulloe,ni hlađna voda *rbaaa, već <5e i 
onog atranog i đomaćeg turistu privudi kulturno-historijsko 
ljedje ovoga kraja, a rai toga imamo лпо/?о eano treba učiniti 
dostupnim javnosti, onda бепо moći z-idrža + i turintu, a da ne 
govorirao o kultumo-historijskoj i pedagoSk^j miniji koju pri 
tome obavljamo.tei danas raoLerao turistu sa nim što irnaraos Kastel, 
^ehltluoi 1 obilazak nekoliko spomenika - da zadržirac 3-5 sati 
raaksirauni, onda mi- na osnovu jedne realne računice - s otvara- 
njera muzejske izložbe jedinatvene po svojoj originalnosti,raože 
-гзо zadržati tog turiatu 5-10 časova, a to znaći vje ojatno i 
veća potrošnja tog turiata u ^anja Luci.Znaći, ovih desetak mi- 
liona dinara de se naraa za godinu dana indikektno vratiti.



Mi згао зе obratili i Fondu za turizam , za kulturnu djelatnost 
^epublike, ali ništa nismo dobili i takc je taj problem dosada 
ostao n erješen. ^ve godine taj problern postavlja: o oStrije i 
mislira da ga копабпо treba rježiti i raislira da bi bilo sasvira 
nelogično ako se ne bi naSla sredstva z-i njegovo rješenje.U ^e- 
publici nam kažu da je to problem “%пја Luke i tu treba da se 
nadju sređ3tva. Zato molim ovo tijelo da kod raapođjele budžetskib 
srodstava povede o torae računai

FIKRST ĐŽAKZIĆ

Za гјебепје svih problema u opštini mi uvijek 
tražimo samo budžetska sredstva .iiiisllra đa t^kova situacija nije 
u drugim opštinama i trebalo bi da koristimo isku tva onih koji 
su našli bolja rješenja.Ukoliko buieno tražili rješenja za ave 
kroz buđžet, mislim đa пебешо daleko otići.čitava ova današnja 
diskusija se svela na potrošnju, izuzev diskusije drugarice Vide 
Karabegović. Niko ovdje u svojim diskusijaraa nije vodio габипа p 
prihodina i hoćerao li moći ostvariti koliko trebarao - ili ne.
Ove godine je postupak malo drugašiji u pogledu raspodjele tih 
sređatava i podjeljeno je na primarne i sekundarne potrebe, 
iako mislim da i u toj portjeli Što ee smatra sekun-
darnim, a što primernim - iman apsurda, ali vjerujem da бе to 
biti otklonjeno .tfogu đa naveden što je za mene apsurdno. - Na 
primjer - Orštinski odbor aaveza boraca prebaSen je u sekundarnu 
rappodjelu, dok je uredjenje pa^ka u Rosuljama - priro rna raspodje- 
la. - Mislim de je ova sjednioa upravo pravovreraeno uslijeđila da 
se dosta toga rasčisti.Js u tom smislu htlo bih da iznesem neko- 
liko problema.
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Zna зе da imanio na raspolngsnju 4 railijarde i 100 milio- 
na dinara .Kialim da danas treba rasfigtlti 5to je primatrna 
potrošnja i koliko зе na nju može dati, jer po ovom prijedlo- 
gu mi tražimo za to 1 milijardu više nego su naše mogućnosti*
U Zakonu je tačno гебепо što je primarno, ali u zakonu nije 
гебепо sa koliko ćemo ići na rashode uprave - možerao sa 400, 
ali i за 600 railiona , primjera radi navodim tof kao što i за 
prosvjetom možemo за 2 milijerde 200 miliona ili 2 railijarde 
400 miliona .Noma fali kriteri j ko ji bi morali da iojano - da li 
prosvjeti treb8 2 milijarde 200 Liiliona ili 700 miliora . Mi 
тогчшо irnati kriterije đa bi objektivizirali situaejju, ч u tom 
smislu nania nije dat nikakav prijedlog.OataJo je nerasćišćeno 
2to je aekundama rnsp djela. To je sve ono što otpads od 
priraarne, i kako u toj aekundarnoj r^spođjeli odr^diti lpak pri- 
oritet, je be?; topa nemož^rao voditi politiku, oko za nju nežto 
ostane. ?o ovora materijalu - ja nenogu o anopim stavk^ma ni da 
govorim, jer ih neznam, nedostaje mi obrazloženje i nemogu da 
pravim котрагв'*! je . ?*islim da ?ak u jednom dijelu primsrne ras- 
nodjele, a pogotuvu u sekundarnoj, trebe rasćistiti što treba 
da finansira Opštinaka skupštine, a što neće.To mi nismo ras- 
ćistili u nsšoj opštini. - Mi treba da ienamo što ©pštinska 
skupština neće finanairati i što trebe iz drugih izvora finansi- 
l?atif s zato je vezan i rad i život naših mjesnih zarjednioa. 
Mislim đa kada зе radi o željsma, da je ućinjena jedna, vjero- 
jatno nehotična, griješka. Unešene su želje 7 mjesnih zajednica 
iz grada, ali mi njih imamo 11 iz okoline.Njihove potrrbe nisu 
unešene i raogli bi to sraatrsti zapostavljanjem tih mjesnih 
zajeđnica, iako oni imsju i te kako avo je probler.e. Ja to izbo- 
sim zato je u $*clDOin ćlanu našeg Statuta piše da je sastsvni



dio plana i budžeta opStine i plan mjesnih zajednica i prema tome 
mi o tome moramo voditi габипз •

Kada зе radi o tome <Sto će finansirati 
Opgtinske ekupStine, a Sto пебе, to treba odrediti i ja na tome 
in8i8tiram radi toga, jer se postavlja $itanje što su uopSte 
mjearae zaJednice.One, po sadašnjem prijedlogu raspodjele, зи bo- 
leanici. Dosađošnji tretman mjeanib zajednica u ouđžetu treba 
mijenjati. Ja ne pledirsm da možemo ove godine uveati nove 
principe, ali se može već ove godine mnogo učiniti u vezi sa 
mjegnim zajednicama. Mjesne zajednice po avojoj društvenoj ulozi i 
suŠtini predstavl«jaju negaciju centrulizovenja окир1јапјз i troše- 
nja sredstava opžtine. Ako je to tako, a mislim da jeste,jer mi 
na 2 ajeđnice Opgtinskog koniteta razmatramo problem unutrašnje 
raspodjele u rađnim organizaciJama, zagovaramo decentralizac1ju 
ra3podjele, onda to treba da zagovaramo i na nivou Skupštine 
opštige. Ako se Opštinska skupština ođriče odredjenih sred3tava 
u korist mjesnih zajednica, a demokratija je u mjesnim zajeđnioa- 
ma, onda за tim sredstvina treba Opštinska skupština da se odreft 
-ne i odredjenih obaveza. ^alažem se - jeđnora rjećju - da mjesne 
zajednice ne žive na buđMskoj dotaoiji, n<=>go na svojim stalnim 
izvorima sredstava. Kada to izbosim, ne iznosim to кго ideju, 
nefeo kao konkretna iskastva opština koje зи daleko već otišle 
na tora planu. Stalni izvori sredstava mjesnihzajednica su u prvom 
redu nekoliko postotaka od dohotka u poljoprivredi, može da to ili 
nekoliko poato od maloprodajnog poreza na promet opštine.
Na taj naćin stvaraju se stalni izvori sredstava u mjesnim zajed- 
nicaaa i omogućuje se da one vode brigu o onira problemima zbog 
kojih su i osnovane. Kada to govorim, imam na umu jednu mal8 
opštinu, to je Graćsnioa, poljoprivredna opština koja crpi sred-



stva iz ova dva izvcra koja aam naveo i na taj način 
se opština odrekls 32 miliona dinara u koriat mjesne zajeđnice 
i na bazi tih 32 tailiona đinara napravljeno je rodova u vrijed- 
nosti od 110 miliona dinara.Prebacujudi ta sredstva пз mjesne 
zcjednice, opština Gradanice ne gradi 4 razreda Skole, nego 
to radi mjesna zajednioa opštine.Pade oni i na elektrifik^ciji, 
gradi se i ambulanta,јет je to problem mjesne zajednice i sl. 
^etreba inii ti bojazni u što бе ;ајезпе za jednioe da utroše sred- 
stva . Ti stalni izvori eredstava au veliki impul9 zз uvođjenje 
doprinos^ u "j^snim zajeduicama. 0 tom đinaru koji je dat mjes- 
noj zujednici ne trebs gradjanin da brine; svafcako manje nego 
o budžetekora dinaru.

°to se tiče samođoprinosa, ja imam đruaačije 
mišlVenje nego što su neki drugovi 1znosiii .Ovdje ae zahtjeva 
samodoprinoa na nivou opštine.Ui moramo tašno zn?iti onda za što 
se on zavodi, a rri danas to nezrnmo.Ja ssm više za samodoprinos ns 
na nivou mjesne zajeđnice, jer odakle đa зе- ra primjer - 
stanovnici &an kola sleže da зе zavede tamo aamodoprinos koji 
de se utrošiti za izreiu generalnog urb3niatiŠkog plsna . Oni 
za to nisu zainter airani, ali su z^interesirani zs izgrsinju 
ambulante. ko se radi o izndi generolnog urbanističkog pla- 
пз, onda neka se uvede samodoprinos na terenu gr da, Јег to tan- 
gira ljude iz grada. Druga je stvar зко idero na gradnju škole 
za radniška zanjmanja. Tu je zainteresiran i grad i srlo i 
to možemo uvesti. Ja podržavam iđeju druga predsjednika za 
formiranje opštinskog zajedniškog fonda . Mi emo to imeli i doee- 
da na određjeni na?in, ali bih ja išao na druge izvore sređsta- 
va. Titovo Užice je formiralo opštindi fond zajedničke potroš- 
nje, a baza je bio ođredjen poatotak od distog prihoda privred- 
nih organizaci ja po zsvršnom rašunu.Oni su vidli da su ostali



bez sređ3ts>V3 za finansiranje nekih važnih potreba, pe su зе 
đogovorili sa privređ .organizacijama da oni đadu kf> od distog 
prihoda i to je za njih znatfilo 170 miliona novih* sredstava 
за kojima su ižli prošle godine пз finansiranje izgrađnje Skole, 
ove godine će sa tim 3redstv1raa sanirati kanalizaciju i t.d. 
Analogno torae, rnogli bi rai vidjeti o kolikom no-ctotku se radi 
ako je rijeć o izgradnji škole za radniffka Z3nimanja .iVajveći 
teret u izgrađnji te škole svakako treba da snose ridne orga- 
nizncije. Mi nismo u situaciji кзо što je valjaonioa bakra u 
Sevojnu koja je dala.mj=snoj zsjednici iz sredstava fabrike 
7 miliona dinara za dčešće u izgr dnje osraogođišnje škole. Dok 
me neznamo tač-no što зи neši opštinski prioriteti i iz kojih 
sredstavs firjHnsirati, neraožemo prići ozblljnijoj deba'i.Ja 
ne viđim razloga zašto mi ne bi mogli dati izgr nju klozeta i 
vode u školama mjesnim zajednicama i da oni kod uvodjenja do- 
prinosa povedu o tome računa.

Mi зто u prošlogo išnjem buđžetu rekli da ćemo izgj 
-raditi stanove za prosvjetne radnike u tri bivša opštinska 
oentra i od toga ne bi smjeli ove gođine odustati, јег su inače 
djeca u tim mjestima u neravnop avnora položaju u ođnosu na 
grad i u pogleđu kvanturaa i u pogledu kvaliteta znanja .Ja sam 
zato da svake goiine ozbiljno rješimo jedan oentar.Ako se radi 
o tri certra, onia po prioritetu prvo dolazi Bronvani Majđsn.

.До se tiše diskusije druga Žika ^abića u pogle- 
đu đotacije društverio-politiškim organiz^cijana, u naćelu to 
prih atam, ali drug žika kao de je zaboravio đa sve dršštveno- 
politiške organissacije ne žive o istom dinaru.J« kada plaćam 
partijsku šlanarinu, plaćam mjese*no 2-300 dSnara, a za Socija- 
listiški savez plaćam 20 dinsra.Možda bi Jociјв'istććki savez 
trebao da se više oslanja na ЗК nego li пз buđžet.



Каđa se r^dl о đruStvenoSpolitidkim organizacijama, 
nisu prioritetne njihove plate, nego njihova aktivnoat,

РЈЦБО EKFIK

^z Sitavog pregleda bud*,eta vidi se da ge po 
pitanju prihoda nalazimo u privrednoj r<=formi, s po pi>tnniu 
zahtjeva - ne* 3vi su zahtjevi postavljeni na r’aksinmm. “a 
mene je primarno sve u potroSnji za što imamo sredstava, a sve 
što je prmarno van tih sredst'va, to je pitanje doprinoss mjesnii 
zajednioeme. Prema torre, ja зат pristaša da зе doprinos dsje 
rajesnim zajednicama i da oni to raspišu.ovakako trebs prvo vid- 
jeti što je primamo u buđžetu* Sigurno je da se nrosvjeta nemo- 
že finansirati iz eamodoprinosa, jer je svaki gra janin iz 
svojih priboda dao avoj udio da se obegbjedi djelovanje prosvje- 
te i zđravstva. “‘edjutim i kod ovih radnika u prosvjeti, ima oko 
279 njih koji u stviri nisu prosvjetni radnici, a to je oko 1/4 
broja prosvjetnih radnikaCtako isJozanih), ili to pređstavlja 
po školi 3.5 čovjeka, dok s druge strane trebamo još 40 prosvjet- 
nih rađnika.^vakako to jepriličan izdatak i stoga napominjem 
da kod r^zmatranja materijala treba voditi rašuna o minimurau 
bez čega se nemože, Pitanje potrošnje za upravu to je primarno, 
ali njihovi rashodi nisu vedi za ll-f kako je tu naveđeno, n-go 
za 22^.Ki u svakom slučaju p većavamo sredstva za upravu, ali 
тогато rješavati i nerješene predmete, jer бе ina^e odnosi 
izmeđju uprave 1 gfadjana biti loši.

3igurno da je škola za radnička zanimanja prlmar- 
na potreba, ali ja to пе bih uvrstio u huđžet opštine.To treba 
privreda da rješava.



Čini mi зе da upravo rsdi priliva sredstav« - trebalo bi 
pretresti Citavu administraciju đa se viđi što je stvarno potreb- 
no da зе radi, kakove prienanioe i sl.iadavati, a što Је suvišan 
posao.Ja kao gr3djanin snstram ie raasa stvari nije potrebno da 
se radi. Cini зе da mi ns te stvori ne gledamo sa aspekta refor- 
me •

PULIĆ ANTB
Ja зе slažem s onim što je iznešeno u pogledu samo 

-doprinoaa i mjeenih zajeđnica. ^esto mi upropaštavamo aredetva 
samo zato što se đaje nestruSnim ljudima, što nam fali jeđ^ 
strušnjak koji (Je da kaže kako treba nešto da зе uradi.

°to se prioriteta tifie, sigurno Je da na prvo 
mjestc treba da dodje prosvjeta i zdravstvo. - nikada ne po- 
lazimo od onog što nam је naisvetije i najdraže, а to je ono 
što ostaje iza пзз i o njihovom prosperitetu dreba da br^nemo. 
Nije nikome od nas svejedno kakav će taj biti koji бе nas nasli- 
jediti.Ako mi dan«s nemožemo da budemo đovoljno kulturni i 
prosvjeĆeni, neka to budu makar naša djeca.Uzmimo samo situaciju 
da 700 učenika radi u 4 učionioe .^akovi su to uslovi;zar neko 
može đa garantuje d8 9e medju tom đjecom neće naći netko kdi ima 
i zaraznu bolest, a znamo da je 1 ove gođine bilo medju tom malom 
djecom trbušnog ttfusa. Nema klozeta, nema vode,godinama se 
to vuбе. Pitanje je koliko su i prosvjetni r3dnici sposobni,
koliko je i njihov duh zdrav.Ja se pitam tko bi ođ vas sebi 
đozvolio da spava u krevetu за još dvojicom i da žive u sobici 
od 6 тЗ. Mi treba da pitanje školstva počnemo konačno u temelju 
rješavati de bi mogli da krenem<>fnprijeđ.

IIAJ3T0R0VTĆ

N



Ns etrani 49* kod neprivrednih lnveaticije predviđjen 
-na Je iagradnja niskonaponske mreže i trsfo uredjaja u Gornjoj
1 Đonjoj Vrbanji.Ovo pitanje ved ee vuće dvije gođine, a i mješta- 
ni su uložili dosta avojih sr dstava .Svake im ве godine obećave 
da 6e ae aavršiti, ali nikako.Mjesce zajednioe su dobile veoma 
malo aredstava i nemogude Je to t»ko rjeSiti i molim da se ove 
godine ovo pitanje dokonča .

Potpuno se slažem sa stavom druga Djankića i smatram 
da mjesne aajednice treba da dobe dio sredstava od aamodoprinoaa.

ANUŽIĆ JOZO
1г cijele diskusije se vidi da moramo i6i na uvod^e 

-nje ssmodoprinosa.Ovo što rai ovdje govorimo, to ee nama stalno 
ponavlja na zborovima birača.Pridnužuјеи se diskusiji đruga Pikre 
-ta Djankida u pogledu samodoprinoaa i to treba uvesti jeđinstveno 
za cijelu opštinu.Sredstva koja se uberu, treba dati mjesnim za- 
jednicama- bilo na selu ili u građu, јег viđlmo da problema za rje 
-šavanje ima mnogo.Čim 6emo spustiti plan aa ovu godinu na zboro- 
ve biraša, treba odmah donijeti i odluku o uvodjenju jeđinstvenog 
samodoprinosa .Mi бешо u mjesnim znjeđnicaraa ve6 znati rješavati i 
škol3ke i zdravstvene probleme.

Na strani 17 materijsla pred?Viđjeno je zs 
moje područje 14 miliorB dinsra zs đovršenje dva razreda škole. 
Predlažem da зе stsvi samo jcdsn rszred, a preostala aredstva da 
se dade za podmirenje drugih potreba.Mi srao osmogodišnju Skolu 
završili prije 6 godina, ali nije uređjena i propada .U nepos- 
ređnoj blizlni ove škole imarno škklu koja je završena isto tako
2 razreda i jeđna u6ionica stoji ,potpuno prazna.



KACAffOVIĆ SMIUA
Molim de sredatva pradvidjena za Opštinski odbor 

^rvenog krstfl uđju u primrsnu rsspodjelu# ?redlažem da se rasmotri 
pitanje jjvođjenja povlastioa za rstne vojne invalide i nosiooe 
wSpomenice 1941,f i djake. Takodje pređlažem da kod stavke gdje 
se pređvidja asfeltiranj« ulica Msžare i Maglajlida, usme u 
obzir i ulica Djur~ JakŠićafjer зе tamo nalasi škola i ulica Avde 
Karabegovića i da se vidi mogućnost uvodjenja osvjetljeDja u 
naselju Čaire.

5BKSAN SLAVKO
Mi bi dsnae htjeli da ovdje postavimo principe u pog- 

ledu raspodjele sredatava, ali ae u stvari u svojim diskusijama 
idaljujemo od te osnovne teme.

Ja pozdravljam naćin kojim se priSlo pitanju raspo- 
djele, a posebno što su utvrđjene kriterije za ođredjene oblasti, 
n rošito kod prosvjete, organa upr^ve, za kulturu i sl. bez obzii 
ra na to da li su ti kriteriji mogli do budu još bolji.Bolje 
ikako nego nikako.

^to se tiše eamodoprinosa, iz toga treba finansirati 
mjesne z^jednice, jer one traže ono što i gr^djani traže.Buđžetom 
treba finansirati ono što je ođ zajedniškog intereea za šitavu 
komunu, a ono što je od interesa ze jcdnu ulicu,podru5je,neka 
se fo finansira uz pomoć budž-ta koliko je moguće, ali uglavnom 
ipak samodoprinosom i drugim ućešće,.Biće manje problema sa pri- 
hvatanjero samodoprinosa, ako se zna da će oe aredetva đati mjee- 
nim zajednioama za rješavsnje njihovih problema.

Kod pojedinaćnih zahtjeva viđi se da su zahtjevi 
veći za 50, 30$ u odnoau ns rani je .̂ drrah se vidi d® je to nere- 
alno, jer svaki je mogao da zna da ukoliko su sređstva i veća od



prošle gođine, ve6e su ачшо za toliko koliko je porastao druStve- 
ni proi vodt a to je oko 10^ i za toliko зе može аатао i povedsti. 
To bi naa mogao i da bude kriterij kođ cvfcli prirrirnih potreba. 
što se tiče sekundarne, treba da ae vidi koliko je i šfco mogude 
finanairati. Ono što je započeto kod sekundornih investicija,ono 
što апо mi kao tfkupština na neki načim verifikovali, to je naSa 
ob^veza i tome treba dati prioritet odmah iza podmirenja onih 
najoanovniljih stvari. ovi problemi komunalija treba da se rješa- 
vaju u mjesnim zajednicama 1 ako зе daju njima neka buđžetska 
sređstva, onda to treba dati uprave u te svrhe.

ANT3 MAHIĆ

Smatrsm d-з bi bilo bolje da smo mi mnogo konkret* 
niji u prijedlozima. Ја се mislim da diskutujem o prinicipims ras- 
podjele, n^go bih htio da se izjasnim u vezi koncepcl,js u pogledu 
i zvora aredstsva i fcnansiranja odredjenih potreba, Li?!no mislim 
da prijeđlozi 6 obnzloženja koja su dats, sasvim dobri.Ja bih 
tio da ae* samo potsjetimc da kads je riječ o r«spodjeli sređstava 
nejviše se zadržavamo na šitnim probleraima.dzgleda đa nas oni 
više тибе nego li oni krupniji. **а пеиат nikakovih prijedloga 
u vezi priclpa raspodjele i tu nemože uopžte da bude roa Sta spor- 
no.^edjutim, sva dos3dašnja diskusija izbecuje mnoge sitne prob- 
leme i na tome se iscrpljujemo kako finansirati njih.

Imajući u vidu našu komunu i njenu složenost, 
smatrara da kada je г1јеб o tim pitanjima pos^bno vezano sa mjea- 
nim samodoprinosom , treba da зе sjetimo da iako nismo imali opštin 
-ski doprinoa na Jednom cjelovitom poiručju, ipak amo to imali 
паш manjim podrufijima i po3tizali dobre rezultate.“eđjutle, kod 
ranijih đoprinosa za oijelu opštinu, đogadjalo зе da niamo lmall
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zadovoljav«јибе rezultate* N.9 пшо,?1 m podrufijima ni^e se vidjelo 
ništs od tih sredatava, ps je zato cajbolji prijedlog đruga 
Dt1ankića đa ukoliko se uveđe sonođpprinos, da зз njima raspo- 
lažu mjesne zajednice.

•̂ tav druga Djankića poducara se sa zaklju^cima 
Soo.saveza, jer lmaao progrnrae aktivnosti koje bi mo^li da ostva- 
rimo upravo onđa ако ćeroo sa sreistvima tako postupiti#

AVDO MUHURDARSVIĆ
Mislim da netreba da se plašimo ođ uvodjenja 

samodoprinosa, јег sam eigurac da <5e Javnost shvatiti кигз koji 
vođirao.^esto javnost i bolje shvata izvjesne stvari , ncgo što 
ih shvatamo rai ovdje.Dobro bi bilo da se izuči prijedlog druga 
Djankića.AVo se neraogu dati sva sredstva mjesnira zajednicarua,a 
ono raakar dio njih i sigurno je đa će one rješavati probleme#
I tako nam gradjani kažu da mi samo prićarao, a ništa ne radi- 
mo.Trebalo bi što pre jjrazgovara ti i за predstsvnic ima privred- 
nih organizacija i da se vidi što oni mogu da pomognu.

Baše društvene organiza^ije bi trebale što prije 
da do3tave svoje progrsme aktivnosti i da vidirao da 1 1 treba 
svugdje toliki broj profesionalaca.

U vezi điskuaije druga Žike **abi6a, sigurno je 
da treba sagledati programsku aktivnost đruštv-nih organizaci ja ,a 
ali neraože se mehaniSki presjeći dotiranje, јег nijedna ođ njih 
nije izmišljena samo radi dobrih želja, nego radi odredjene 
aktivnosti. T u tezarna Glavnog odbora SSHN stoji da зе finansira 
-ti treba progrora9ka aktivnost#



30ŽIĆ VLADO

tfeni зе čini da smotrebali ranije izaći sa predna- 
ortom budžeta, јег зе budžetska godina završava sa 31.3.

Mi kao da зто ovdje zaboravili na veoms važno pita- 
nje, a to je da tr^bamo ići da ovim prijedlogom pred birače i 
u detalje sve to ra3praviti . Mi arro formalno za žiroke diskusije 
kada govorimo кзо društveno-politićki rađnici, ali se onda 8 
druge strane uokttrimo u kratak vremen3ki periođ i onda nam se 
^uri i пегазто vremena za diskusije.Ki moramo shvatiti aada u 
eri reforme da nemožemo зато pričati priSe, ved treha probleme 
i da rješavamo.To znači konkretno u ovom sludaju kada se rađi 
o budžetu, da тогато pred grad’jane doći sa rasčišćenim računi- 
ma .

Govorimo de nećemo imati neprivredne investicije, ali 
hajde da pogledsmo u što sve mislimo da investiramo.Govorimo o 
samodoprinosu, ali neđemo sa time da nedoknadimo one dvije railijar- 
-fde koje nam fale .^emožemo ni uvodjenje samodoprinoaa lemiti 
ргеко koljeipa, i to mora da zagovsramo pred širokom tribinom 
gradjana, detaljno izdiskutovati i vidjeti da li su birafii sa 
samodoprinos ili ni3u. - Slažera зе зз diskusijom druga Djankića 
jer jednom zauvijek тогашо rasčiatiti за pojmora rajesne zajedni- 
ке kroz koju treba da зе ogleda samouprav« našega gradjanina, 
krz to зе ogleda deetetizaoija u našoj zeralji. Ako se rad1* 
o ssmodoprinosu, rai treba đa stvaramo fondove mjesnim zajednica- 
ma, ali ззто na taj naćin da idemo prije toga na program aktiv- 
nosti mjesnih zafledtfica, da зе stvore dugorAčni perpepektivni 
planovi i iz tog okvirnog plana odredjii jednogodišnji plan, 
odrediti priroritete. Nisam ni u kom slućaju za to da se doprinos 
slije u budžet opštine. Izgleda da još nisu svi drugovi rasći-



-stili što je mjeana z^jednica i identifikuju to за atambe- 
nom z^jednicom. Mjrane zajednice su najniže sarroupr^vno tijelo 1 
one treba da rješavaju niz pitanja .

dr .PIŽT.iLIĆ DUŽKO

Копабпо već treba da rješimo Sto je prioritetno i 
da kažemo u što <5emo uSožiti sred3tva. Iapada sada da Je priori- 
tetna mjesna zajedniCve. - Po mom mišljenju treba finansirati pro 
-svjetu, zdravatvo, upr*5vu i ako preaetaje para,onda neka jedna 
odredjena komisija predloži Što još ^ožemo da finansiramo.

xto se tiše samodoprinosa - da 11 ta aredstva 
dati mjesnim z^jednioama ili opštini, to mož?mo da rješavamo 
tek kada rješimo što je prioritetno. Лко ne bude sredstavs za 
fin^nsiranje ono^ prioritetnog, onda mislim da nemožo bit1 £o- 
vora o mjesnim zajednic:3ma, nego treba to onda prebaciti na pros 
-vjetu 1 zđrsvstvo .Ako bude sredstava, n<»ka se daje njesnim za- 
jednicama•

MILOHAD POPOVIĆ

Diakuaija koja Je Todjena ov<jje - mislia da je 
opravdala intenciju koju smo imali kada smo predlagali takav 
т^о^ pristupa budž'tsko^ potrož.iji i raspodjela ne našoj ko- 
muni. - Ja sam u svojoj uvodno^ riješi г kao razloge zbog kojih 
i ciljeve zašto idemo na takav nsšin. Možda бето za nekoliko 
god'na vođiti t-ikovu diskusiju na zborovina, sli ovs diskusija 
je pokazala da nemožemo 163 na zborove biraša dok ovdje se ne 
saglasimo, - što зе tiše prigovora u pogledu raspoložiaog vre- 
mena, nlsmo mogli da ldemo prije nego što neznsmo orijentaciono 
koliko imamo sredstava, iako ni ovo što smo rekli Još nije



3igurno, јег tek 15.3. <5e зе usvojiti republiSki budžet a за 
njime i avi inatrumenti, ali ovo što 9mo dali je toliko 6vrsto 
da može da aluži kao orijentaoije za politilu buđž^tske potroš- 
n je.

Kada зат đao inicijativu za tskav nadin, rukoviodio 
sara se ođredbom б1апа 72 našeg Btatuta•

Iz onog što ja rnogu da uoSim пч bazi izvršenja i 5 
kretan.ja naše privrede u prošloj godini i u sadašnja protekla 
dva mjeseoa, raialim đa je osnovno đa na prvo mjesto treba postavi 
-ti r^zvijanje materijalne osnove kao baze, e to znači proizvod' 
-nja.Ovo napominjera zato da izvudem гакХјибзк - da obzirom na 
sprovodjenja pricipa privredne refome i na stanje koje prati 
паби privredu, ne bi trebali ove gođine da opter'edujemo i 
vrsimo pritisak na privredu sa novira sređstvima, nego da ona svoja 
sredetva koja joij stoje na raspolaf^nju, da ib korinti za sebe, 
јег tcyistovreraeno zna<xi da ćemo dobiti svi rni više sredstsva, 
da бешо iraeti bolje zdraVstvo, s to пебегао dobiti zđravstvenim 
ustanovama, nego boljim životora. - ^ato bih kao đrugu stvar re- 
kao da treba da rezraotrirao da li da ostanemo na predloženora ni- 
vou budžeta po instruraentima koje smo donijeli krajem godine,^et 
več imarao prigovora radnih organizaoija u komuni da smo neke priv- 
redne organizacije jako opteretili; konkretno ugostiteljstvo sa 
78 miliona dinara i još neke đruge.tako da ukoliko bi izvršili 
зшзпјепје stopa raznih đoprinosa i poreza,predstavljalo bi to 
oko 100 miliona dinara.Zato mislim da зашо na oanovu pretpostavke 
koja pretpostavlja povećanje proraeta i li^nih dohooaka, rnož^mo 
da ocjenjuuemo koliko бе biti povećana aredetva, uz korekcije ko 
-je moramo izvršiti na zahtjev privređnih organizacija ako oojeni-



-đa za uređjenje zemljišta - na oko 4 miliJarde 150-200 miliona
din.ira ♦

neke
Alco bl oduatili od buižetske potrošnje жх£±#*3ж 

iz 1965*godine i kazali dn netrebamo tc riiti u <k*9o{} godini, 
i uz prctpoatavku da se povedaju rrshodi oa stopom povećanja 
prihoda, onda bi imali oko 150 miliona dinara za takosvana 
sekunđarne neprivredne investicije. Ta sredstva nožemo bilo da 
ih ubscimo u Jedinstven fonda i da ^amo prijedlog zbomvima 
birača da zat1edno sa samođoprino30m da oni konkuriSu na ta 
sredstva za rješavanje lokalnih predloženih problema, a ukoliko 
želimo da plandi fihansiramo u oblasti poljoprivrede i djelat- 
noati društvenog atandarđa,Skupštino može da osniva 4 zajedniške 
fondove.Znto je pso prijedlog da li da idemo na po3eban đoprinos 
zb formiranje fonđa i розеђап doprinos iz lidnog dohotka i osta- 
tak sredstava iz budžeta privrednih organizaciJa,ukoliko mogu 
da зе izivoje, i iz tog3 finansirati ono što je ođ opšteg 
značaja i potreba grada, bez obzira de li 6e to prihvatiti svi 
na poi'načju opštine. Bio bi ređ da isto tsko кч o što зи proiz- 
vodjadi iz Вапјз luke izdfojali sredstva zo ^зпјзби, da sada 
^апјаба dade sredstva za izradu generalnog urbanlstiSkog plana,ai 
smstra đa je to osnova za daljnje razvoj centra. Ja to iznosim 
semo kao prlmjer.

Ako 3matramo đa je prioritetno da u ovoj godini 
izvršimo izgndnu prostora гч osnovno školstvo, eaprav mo školu 
za rađniške zsnlmanja, ukljuduj li i ccntar za oaposobljavanje 
trgovinskih i ugostiteljskih radnika, onda treba to da podnesu 
svi na komuni, јег će i djeca sa šireg podmčja koristiti 
školu za radniSka zanlmanja. - «Ja smatram da u 1966.godini 
ne bi trebali, izuzev poveđanja kapaciteta škole za radniška



zanimjmja i inđuatrijske školc - ne bi trebali i6i na povećanje 
kapaciteta đrugih aredn|ih škola. - što ae tiće tehnićke škole, 
dajte da oojenimo podrućje koje pokriva ta škola, đa ae konsul- 
tujemo з* Republikom i onđa možemo izuzetno to prihvatiti.Druge 
škole Il.atepena nećemo povećati, pa makkr nas to пз^јегз1о da bri 
pron*đjemo rješenja z& osposobljavanje đjece od 15-18-te godine 
života za živct. Bolje je to nego da pretvaramo škole Il.stepena 
u obavezu, a za to neraamo mogućnosti.

Budžit treba oćistiti od svega ono što je bilo 
prošle gođine, a ne dolazi u obzir.Uzmimo uprovu gdje smo tr-bali 
nabiviti recimo 6 mašina i to je 11#, i umjesto toga ćemo nabavitj 
samo dvije m a š i n e b i  prinoip trebali da uzmemo u pogledu 
cljele budžetske potrošnje .IJ<*ni đohođak treba obezbj#*diti sa 10f- 
pove^enja .Izuzetno proizvodn^e org^nizacije mogu da povećavaju 
više, zavisno ođ proizvodn je .^ateri ja lna sređstva kod svih đjelel 
-nosti treba predvidjeti sa tim steperom raata, s tim đa se 
oćiste od onog što sam malo prije гекао. - Treba ići na obezbjedj« 
-njeosnovnih sredstava za zdravstvo, gdje je obavezna opština da 
to snosi* Isto je sa socijalnom zaštitom, održavanjem komunalnih 
objekata .Stipendije treba smanjiti, a pcvećati kreditiranje

*Чо se tiće klozet3 kođ osnovnih škola, to 
je 3ramota da se takalp problem postavi kada znarao da su gradjani 
sa svojim ućešćem izgradili školu i sada se nemogu napraviti klo- 
zeti,Ja bih mogao sada da tvrdim da u 3vakoj školi gdje bi se 
angažovali ljudi sa ovog ckupa, đa se raože mobilisati škola da 
napravi kiozete .Možda nemaju samo strućnјакч, ali to možemo dati. 
2ato sigurno ne bi trebalo predvidjati buđžetska sredatva.

Љт

Jolazeči od ovog i ouog Sto au drugovi iznijeli 
u dlskuaiji i Sto sam гекао u uvodu, ja bih htio đa predložin:
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Drugovi koji su radili oblast obrazovanja, postavili 
su^da treba iŽi sa Зо% povećanja rashoda u obrazovanju. To mi 
možemo podnijeti, premda bi trebalo na napravimo, ali u jednoj 
godini nemožemo. Drugovi su stavili primjedbu da je nizak pros- 
jek plata. Mi moramo ići pravcem da čitav život prosvjetnih rad- 
nika treba da se kreće kao i život proizvodjaća na području 
opstine. U proizvodnji je prosjek oko 50.000 dinara i prema to- 
me se mi moramo kretati oko tih prosjeka. Ja sam da se povećava 
ali u razumnim okvirima.

Sigurno je da ne možemo da priđjemo istovremeno povećanju 
ličnih rashoda i primarnoj potrošnji i vršiti investicije koje 
zahtjevamo.

Ako se slažemo da bi trebalo da idemo, ako je stvarno 
kod prosvjetnih radnika zaostatak 2o% - ja to proizvoljno kažem - 
u odnosu na druge, onda se možemo složiti da u ovoj godini izvan- 
redno idemo sa 2o% Povećanja, ali da vidimo gdje ćemo umanjiti 
sredstva, da li u dijelu prosvjete ili u drugim djelatnos tima 
da bi mogli kompenzirati tih 2o%. Ako kažemo da ćemo obezbjediti 
takvo povećanje, onda moramo da zaključimo da nećemo te i te uli- 
ce asfaltirati ove godine, jer da hoćemo da povećamo plate pros- 
vjetnim radnicima.

Obzirom da nećemo moći sa svim ovim da podmirimo primar- 
ne potrebe invensticione, smatram da trebamo koristiti ovlaštenje 
po statutu tj. da idemo za zajeđničke interese komune na zborove 
birača sa prijedlogom da usvojimo poseban doprinos, s tim što bi 
ove godine plan namjenske potrošnje dopunili sa najmanje trogo- 
dišnjžm planom i pristalica sam da se to izđvoji u poseban jednin- 
stveni fond da se ne bi dogad jalo da kada prišarafi restrikcija 
prelijemo na ličnu potrošnju. Te primjedbe koje su drugovi dali 
u diskusiji i u uvodnoj riječi treba proslijediti komisiji koja 
će izraditi zaključke koje treba da nam predloži. Ua taj način 
olakšao bi se rad ovoj Skupšihini.

U komisiju predlažem:

1. Javor Tomislava,
2. Babić Živka,
3# Giganović Milana,
4. Memić Rmdvana,
5# Macanović Smilju,
6« Mešinović Tasima.
Komisija se povukla na rad.
Predsjednik predlaže da Skupština prekine sa radom 

te da se rad nastavi u 15*časova.
Sjednica je prekinuta s tim da se nastavi u 15*časova.



Sjednica je nastavljena u 15 časova.
Po đrugoj tačci dnevnog reda odbornik Verem Almtet 

postavlja pitanje da li je predlog sistematizacije radjen pre- 
ma stvarnim potrebama i zašto se za referente za upravno-prav- 
ne poslove u Centru traži i pravni ffeckultet i gimnazija i sred- 
nja uprava škola. Postavlja pitanje da li postoji mogućnost za 
uvodjenje mehanografije u rad uprave, jer da bi to bilo mnogo 
bolje nego uvoditi radna mjesta za likvidaciju zaostalih pred- 
meta.Mišljenja je da nisu potrebni šefovi u svim ovim odsjeci- 
иа, jer da možda to umanjuje odgovornost samih službenika.

Odbornik Pišteljić Dušan smatra da bi u Zavodu za plan 
referent za zdravstvo morao biti sa većom spremom s obzirom da 
izvršava i kontroliše ono što Skupština donosi iz oblasti zdrav- 
stva. Po njegovom mišljenju tu bi trebao da bude odsjek sa lje- 
karom kao šefom odsjeka.

Pcedsjednik SO Popović Milorad jejnišljenja da nije 
potrebno formirati odsjek s obzirom da stručne poslove vodi zdra- 
vstveni centar, a da bi se moglo govoriti o stepenu spreme.

Odbornik Šolaja Jefto iznosi da kolektiv uprave već 
dugo vremena radi na ovom prijedlogu, sagledao ga je sa svih 
aspekata, te da im treba pokloniti povjerenje. Slaže se sa tim 
da se razmotri pitanje mehanografije, makar i zajednički s još 
nekom ustanovom. Mišljenja je da bi Inspekcija rada morala biti 
jača.

Odbornik Plavčić Milorad je mišljenja da je treblio 
konkretizirati medjuopštinske službe i navesti opštine za koje 
će se raditi. Ne vidi se da li je organ uprave uložio napore za 
uvodjenje mehanografije, posebno kod finansija. Eredlaže da se 
razmotri pitanje formiranja daktilobiroa, jer bi to možda bilo 
sretnije rješenje nego kako se predlaže u pravilniku.

Odbornik Vulić Boško postavlja pitanje zašto nije iz- 
vršeno razgraničenje kod dva referenta za školstvo da bi se zna- 
lo koji referent ima koje školstvo.

Odbornik Skenderija Stojanka iznosi da su joj se rad- 
nici uprave obraćali sa zahtjevom da se razmotri pitanje sniža- 
vanja st&učne spreme kod pojedinih radnih mjesta.Na primjer kod 
službenika na tehničkim poslovima sekretara i predsjednika, kod 
Inspekcije rada i drugih. Iznosi da je u Zavođu za plan stručna 
sprema objektivnije odredjena.

Odbornik Marić Ante iznosi da pošto je već rečeno da 
se rađna mjesta određjuju prema potrebi, zašto je radno mjesto 
referenta za mjesne zajednice i zborove birača sniženo na sred- 
nju stručnu spremu.

Odbornik Seksan Sls-ko smatra, da ne treba ulaziti u 
pojedinačne ocjene, jer da je to pitanje podjele rada, a da je 
struktura raspodjele i zaposlenih mnogo važnija. Mišljenja je 
da u Sekretarijatu Skupštine ne bi trebalo biti radno mjesto 
sa osnovnom školom.



Ođbornik Duvnjak Stojan smatra da je struktura do- 
bra ako kadar ispunjava zadatke*

Odbornik Kecman Milan smatra da se izmjene vrše su- 
više često, a da se mogu vršiti i izmjene i dopune te vršiti po- 
većanje radnih mjesta, ali Jiod jednim uslovim da rezultat ne izo- 
stane. Iznosi da odbornici danas ne mogu da dobiju podatke o kad- 
rovima u opštini,iako za to postoji odgovarajuća služba koja bi 
u svakom momentu trebala da ima pripremljene te podatke.

Odbornik Božić Vlado smatra da se treba upuštati u 
detalje ako se đaje saglasnost, jer se prema upravi ne može biti 
ravnodušno. Iznosi da se stiče utisak da je bilo smanjivanja stn» 
бпе spreme i da se ona usaglašavala prema posto^ećim radnicima. 
Nije poželjno otvarati nova radna mjesta, već ici na bolji kvali- 
tet kadrova i rješiti pitanje mehanografije.

Eredsjednik БО Popović Milorad smatra da odbornike 
treba da interesuje brojtstruktura i kvalitet izvršenih zddata- 
ka, a unutrašnja organizacija da je stvar kolektiva.

Sekretar SO Stupar Kajko iznosi da postoje samo dva 
šefa odsjeka bez referita i to šef Ođsjeka za imovinsko-pravne 
poslove i šef Odsjeka za komunalno-stambene,' jer da to zahtije- 
va značaj posla. Sto se tiće profila kadrova teško je precizno 
reći gdje je šta potrebno, ali da se Savjet radne zajednice na- 
kon dugog išpitivanja složio da da ovakav prijedlog po kome su 
se vođile višemjesećne diskusije u kolektivu.

Odbornik Pištiljeć Dušan smatra da ako za poslove 
referata za zdravlje u upravi, koji se sada vrše ne treba ljekar, 
ali da se poslovi trebgju proširiti i u Skupštini opštine mora bi- 
ti neko kvalifikovan za tu oblast da bi se znalo ko zašta odgova- 
ra.

Stupar Hajko iznosi da prema propisima o nadležnosti- 
ma na tom radnom mjestu nije potreban ljekar.

Rončević Vlado, radnik SO iznosi da se u sklopu Doma 
zdravlja nalazi Opštinski zdravstveni centar kao stručni organ za 
zđravstvo, a za ostale poslove nije potrebna veća kvalifikacija 
od predvidjene.

Odbornik Balić Azra postavlja pitanje da li će se stav 
2. člana 1 5 . poštovati s obzirom da se sistematizacija često mije- 
nja. Smatra da se ne bi smijelo dozvoliti da se ovo ne provede, 
jer da ima dosta kompromisa i bez toga. Predlaže da se rok ne od- 
redjuje na Jl.12.1966. godine, već do popune sa odgovarajućum ka- 
drom.

Stupar Rajko iznosi da je taj rok najpovoljniji , a 
da će se dotle pomjeranjem dovesti odgovarajući kadar. Što se ti- 
če modernizacije uprave iznosi da će o tome biti riječi pri dono- 
šenju programa rada uprave.



Rodić Nikola, radnik SO iznosi da je školska sprema 
vrlo všžna , ali da joj ne treba poklanjati toliku pažnju, jer 
da ljidi koji godinama rade jedan posao mogu ga raditi kvalite- 
tno i bez odgovarajuće školske spreme. Iznosi da je Savjet rad- 
ne zajednice tražio višu spremu za inspektore rdda i tržne in- 
spektore, ali da ;je sekretar Skupštine to odbio. Iznosi da je 
sporno i pitanje strucne spreme radnika matićne službe, јег da 
se uvjek za njih tražila srednja stručna sprema, a tek od prije 
godinu dana smatra se da je potrebna samo niža. Mišljenja je da 
je za radno mjesto sekretarice u kabinetu predsjednika potrebna 
srednja stručna sprema, jer da je obavezno na tom radnom mjestu 
potrebno znati nddležnosti radi informisanja stranaka.

Hasanbašić Nijaz, predsjednik Savjeta &adne zajednice 
iznosi da se ovom sistematizacijom stvaraju preduvjeti za ost- 
varenje novog kvšliteta u organima uprave. Rc*vo je odredjeno da 
ne može ostati na radnom mjestu ko ne zadovoljava uslove radnog 
mjesta, pa je time eliminisana tendencija opšteg povišenja pro- 
fila radnih mjesta, ali je ostalo oponiranje i odredjena psiho- 
za u jednom dijelu kolektiva kao rekkcija. Došlo je do pojava 
težnje za snižavanje spreme na pojedinim radnim mjestima, ali je 
to omogućilo i realnije sagledavanje potreba i akceptiranje dru- 
štvenih interesa. Za one radnike koji ne budu ispunjavali uslove 
radnog mjesta ovakvima će se ponuditi odgovarajuće radno mjesto, 
a to je više nego što daje Zakon o radnim odnosima. Što se tiče 
radnih mjesta u maticnoj službi iznosi da je dovoljno da matičar 
i zamjenik matičara imaju srednju spremu, a za ostale koji se ba- 
ve većinom prepisom đovoljna je i osnovna škola# U pogledu in- 
spektora išlo se na kompromis, jer inače ti rađnici koji uspješ- 
no rade ne bi mogli ostati na svojim radnim mjestima ukoliko bi 
došlo do povećanja stručne spreme.

Odbornik Skenderija Stojanka je mišljehja da se na ovaj 
način oštećuju ljudi, ako rade na poslu za koji je potrebna ve- 
ća stručna sprema.

Rredsjednik SO Popović Milorad iznosi da poslove inspek- 
cije rada i tržne mogu da obavljaju sa uspjehom radnici sa sred- 
njom stručnom spremom.

Odbornik Skenderija Stojanka iznosi da rok koji je pred- 
vidjen u članu 1 5 . onemogućava da zainteresovani u tako kratkom 
vremenu postignu potrebnu spremu. Predlaže da se гок produži ili 
da se ovlaste sekretar i Savjet radne zajednice da to riješe.

Eredsjednik SO Popović Milorad smštra da bi to bio opor-
tunizam.

Odbornlk Markić Ante iznosi da u mjesnim uredima rade 
lica i bez osnovne škole, pa da bi se trebalo postaviti pitanje 
kako oni obavljaju povjerene im zadatke. Sma^ra da na referatu 
za školstvo ne treb§u da budu dva referenta i predlaže da se od- 
bornici dalje ne upuštaju u detalje.

Odbornik Buzadžić Rajko je mišljenja da postoje anomali-



је kod ođredjivanja stručne spreme inspektora što destimulativ- 
no djeluje na njih.

Odbornik Begović Suljo smatra da je sistematizaci- 
ja više prilagodjena stanju nego potrebama i da smatra da je za 
inspektore rada obavezno potrebna viša stručna sprema.

Odbornik Plavčić Milorad smatra da bi najbolje bilo 
predlog sistematizacije vratiti Savjetu radne zajednice da Sav- 
jet i sekretar ujednače svoje stavove. Bolja organizacija i veča 
stručnost trebala bi da omogući smanjenje, a ne povećanje broja 
radnih mgesta uz uvodjenje mehanografije.

Odbornik Brkljač fiade postavlja pitanje zašto se za 
svako radno mjesto traži radno iskustvo, i^šta će biti sa onim 
rađnicima koji tek izlaze iz škole. Nelogično je sada ići na po- 
većanje broja radnika nego bi prije trebalo ići na smanjenje, a 
pored kvalifikacije trebalo bi tražiti i druge osobine za rad u 
upravi.

Hrnjaz Hadovan, radnik SO iznosi da je planirano da 
Sekretarijat za inspekcije od 1. marta trebada vrši poslove ins- 
pekcije i za oeštine Čelinac i Laktaše, te da ne bi trebalo ski- 
dati sistematizaciju sa dnevnog reda. Mišljenja je da je za sma- 
пјепле radnih mjesta potrebno imati odgovarajuće uslove, a da se 
povećanje predvidja zbog velikog zaostatka u imovinsko-pravnoj 
službi i komunalnim poslovima, a sama Skupština opšine je zaklju- 
čila da se pristupi likvidaciji zaostataka u toj službi. Što se 
tiće profila inspektora, sa stanovišta perspektive je bolja viša 
stručna sprema, a za trenutno, s obzirom na postojeće kadrove vi- 
še odgovara srednja.

Odbornik Djubo fiifik smatra da Skupština opštine tre- 
ba da ođluči o sistematizaciji, jer je to i pitanje obezbjedjenja 
sredstava, pa predlaže da se ova tačka skine sa dnevnog reda i da 
se sugeriše Savjetu i sekretaru da ovo pitanje detaljnije razinot- 
re.

Eredsjednik SO Popović Milorad je mišljenja da nije 
dovoljno samo skinuti sa dnevnog reda, već da treba dati i konk- 
retne sugestije na osnovu dubljeg sagledavanja stanja i problema.

Odbornik Trkulja Mitar je mišljenja da sistematiza- 
ciju treba odobriti uz najbitnije sugestije, a posebno da se uve- 
de plačanje po učinku, čime bi se izbjegli nepotrebni i suvišni 
problemi i diskusije o detaljima, a uz to predvidjeti uvođjenje 
mehanizacije.

Hasanbašić Nijaz iznosi da Savjet radne zajednice 
nema nikakvog drugog prijedloga koji bi bolje odgovarao, jer da 
se na ovome rađilo nekoliko mjeseci. Što se tiće nagradjivanja iz- 
nosi da su preduzete mjere za normiranje rada.

Medić Hade, republički poslanik smatra da ovaj forum 
ne bi trebao imati smjelosti da odobri povećanje broja radnih mje-



sta u sađašnjoj politickoj i privrednćj situaciji.
Odbornik Maglajlić Ibro iznosi da je vidljivo da ve- 

ćina odbornika smatra da prijedlog nije dobar sa stanovišta kva- 
lifikacione struktureijL pa bi ga t r e b a lo  vratiti sa sugestijama za 
reviziju.

Odbornik Brkljać Hade iznosi da је ćinjenica da ima 
službi u kojima se dosta ne radi i da ima mogućnosti za smanjenje 
broja radnih mjestaf jer da se u privredi smanjuju radna mjesta, 
a u upravi ne.

Odbornik Stanković Duško smatra, da je ova sistemati- 
zacija rezultat stanja, a ne potreba. Hevjerovatno je da ima 86. 
radnih mjesta sa nižom stručnom spremomf što đaje vrlo slabu sli- 
ku o kvalifikacionoj strukturi službenika. Hrotivi se povećanju 
brojaa? radnih mjesta.

Odbornik Ivanić Jovo smatra da bi trebalo imati u vi- 
du cijene usluga uprave i time regulisati broj i strukturu, a ne 
ići na određjivanje radnih mjesta otprilike.

Ecedsjednik SO Popović Milorad predlaže da se odbije 
davanje saglasnosti uz sugestiju da se obrazloži način dolaska 
do predložene strukture, materijalni efekti i sadašnje stanje.

Odbornik Dragić Dragoljub smatra da rezerve u upravi 
leže u normiranju poslova*

Odbornik Perović Vlado sma&ra da je teško govoriti o 
potrebnom broju i da bi trebalo pribaviti uporedne podatke od dvi- 
je druge opštine.

Odbornik Verem Ahmet smatra da je obavezno ispitati i 
mogućnost uvodjenja mehanografije.

Odbornik Seksan Slavko predlaže da član 15* ostane ona- 
kav kakav je predložen.

Međić Rade smatra da se taj plan ne može ostvariti,jer 
da se ne mogu nači radna mjesta koja bi se ponudila onim radnicima 
koji ne ispunjavaju uslove na dosadašnjim radnim mjestima.

Odbornik Šolaja Jefto smatra da treba postupiti po 
Zakonu o radnim odnosima, to jest utvrditi radnu sposobnost.

Predsjednik SO Milorad Popović smatra da princip čla- 
na 1 5 . treba usvojiti.

Hrnjez Hadovan, radnik SO predlaže da se prihvati me- 
djuopštinska saradnja u inspekcijskim službama, prijedlog je usvo- 
jen.

Nakon diskusije većinom glasova odbi*jen je prijedlog 
Zaključka o davanju saglasnosti na Eravilnik o unutrašnjoj organi- 
zaciji, djelokrugu rada i sistematizaciji radnih mjesta organa 
uprave £D Banja Lukat



Za odbijanje prijeđloga Zakljačka glasalo je 40. od- 
bornika, za prijedlog Zaključka glasala su 3t a ostali odborni- 
ci uzdržali su se od glasanja«

Hadni kolektiv treba ponovch da razmotri sistematiza- 
ciju, a naročito ova pitanja:

- Da li je u inspekcijskim službama potrebna srednja 
ili viša stručna sprema, kao i u matičnoj službi,

- da se razmotri kvalifikaciona struktura i tačno iz- 
radi analiza o tome,

- da se razmotri pitanje smanjenja broja službenika,
- da se iz&adje sa prijedlog sredstava potrebnih za 

održavanje predviđjene uprave po sistematizaćijif
- da se razmotri postupak realizacije nove sistemati- 

zacije i modernizacije uprave,
- da se u sistematizaciju priloži dokumentacija o s± 

broju radnika u drugim opštinama uporedjujući to sa brojem sta- 
novnika,

- da u novoj sistematizaciji i dalje ostane princip 
predvidjen u članu 15. ođbijene odluke,

- da se ovlasti organ radnog kolektiva da do donoše- 
nja nove sistematizacije može dati saglasnost za obavlganje pos- 
lova u medjukomunalnoj saradnji.

Predsjednik SO Popović Milorad predlaže da se razma- 
tranje po tačkama dnevnog reda od 5 do 2?. odloži zbog kratkoće 
vremena i da se nova sjeđnica održi 14. marta po ovdim pitanji- 
ma.

Prijedlog je jednoglasno usvojen.
Po trećoj tačci dnevnog reda izvještaj je podnio Ja- 

njić Mladen, direktor Službe društvenog knjigovodstva.
Odbornik Hadžimujagić Ismet istakao je da su navodi u 

izvještaju SDK po kojim je Komunalna banka Banja Luka otstupila 
od utvrdjene investicione i kreditno monetarne politike, на: u naj- 
manju ruku problematični, a rezultat su jednog već prevazidjenog 
odnosa SDK prema poslovnim bankama. Tim odnosom često je ograni- 
čavana inicijativa i samostalnost poslovnih banaka i ispoljavana 
tendencija da se poslovne banke svedu na status ekspoziture SDK.
U Odboru za plan i finansije Privrednog vijeća Skupštine SRBiH 
konstatovano je da je uloga poslovnih banaka bila ograničavana 
stavovima SDK kao i svojevoljnim interperetiranjem propisa od stra- 
ne SDK, a posebno interpretacijom šta se smatra takozvanim slobod- 
nim sredstvima u privredi.

Odbornik Šolaja Jefto smatra da je SDK izvršila svoje 
zadatke u izvještajnom periodu, čemu je vjerovatno doprinijelo 
i uvodjenje samoupravljanja u sistemu dohotka u SDK. Postoji zam- 
jerka da naša filijala SDK nedovoljno brzo i efikasno realizuju



devize radnika - povratnika i time doprinosi.da se oni obračaju 
u Zagreb i druga mjesta radi promjene deviza. SDK jer odbijaju- 
ći da izvrši propise nekih opštinskih skupština za koje je sma- 
trala da su nezakoniti, prekoračila granice svog ovlašćenja, 
jer se zna koji je put da se utvrdi nezakonitost opštinskog pro- 
pisa - preko nadležnog Ustavnog suđa.

Odbornik Hadžimujagić Ismet obja^nio je da je do 
zastoja u realizaciji deviza došlo zbog preuzimanja tih poslo- 
va od strane Komunalne banke Banga Luka, pri čemu Komunalna ban- 
ka nije predvidjela da se radnici vraćaju upravo van sezone, a 
osim toga bila je opterećena oko reorganizacije. Tehnika realiza- 
cije deviza bit će sigurno poboljšana, a što se tiće liberaliza- 
cije degižnog poslovanja to ne zavisi od banke*

Odbornik Pirolić Meho smatra, da je razmatranje izvje- 
štaja SDK palo u nezgodno vrijeme, neposređno prije najavljenih 
promjena u orgaizaciji i radu SDK# Smatra da bi bilo dovoljno sa- 
&a taj izvještaj primiti k znanju, a rad SDK razmatrati kasnije, 
kad to bude aktuelnije.

Odbornik Seksan Slavko postavlja pitanje da li su ne- 
pravilnosti u mfcterijalno-finansijskom poslovanju koje su zapaže- 
ne kod radnih organizacija, pa i kod Skupštine opštine bile češ- 
ćeprije reforme ili poslije nje.

Direktor filijale SDK Janjić Mladen odgovorio je da se 
sada ne raspolaže potrebnim podacima za odgovor na to pitanje, 
ali da može o tome obavijestiti Skupštinu naknadno poslije uvida 

• u odgovarajuće zapisnike.
Ptedsjednik SO Milorad Popović predlaže da se izvještaj 

SDK usvoji, a problemi organizacije, rada i uloge SDK da se raz- 
matraju u sklopu predstojećih mjera koje će se ođnositi na tu 
službu.

Ovaj prijedlog usvojen je jednoglasno.
Po četvrtoj taćci dnevnog reda diskutovali sus
Odbornik Hadžimujagić Ismet koji iznosi da je prijeđlog 

da se ova sredstva ostave kod Komupalne banke u skladu sa inten- 
cijom centraliziranja sređstava, čime Skupština opštine dobija i 
uticaj na poslovanje banke.

Sredstva od 1,8 milijardi su već plasirana i time će se 
omogućiti izvršenje obaveze Skupštine opštine prema Pabrici vis- 
koze, koja se inače ne bi mogla izvršiti.

Nakon diskusije usvojen je prijedlog da se sredstva in- 
vesticionog fonda ostave u kreditni fond Komunalne banke.

Popović Milorad predlaže da kao predstavnik Skupštine 
opštine u tom fondu bude izabran Pirolić Meho.

Pirolić Meho iznosi da je suviše zauzet.



Ođbornik Hadžimujagić Ismet predlaže da se kao pred- 
stavnik po položaju imenuje nacelnik za finansije Skenderija 
Veljko.

Erijedlog je usvojen.
Nakon diskusije po pitanju raspodjele budžetskih sre- 

stava za 1966. godinu u ime izabrane komisije izvještaj je pod- 
nio odbornik Javor Tomislav, koji predlaže^

- da se lični rashodi u prosvjeti baziraju na rashodi- 
ma iz decembra 1965« godine,

- državna uprava i sudstvo na bazi decembra 1965 g*»
- materijalni rashodi na bazi izvršenja 1965* godine,
- fond za kulturu po izvršenju 1965* godine,
- obaveze prema visini obaveza,
- zdravstvo i socijalna zaštita prema izvršenju 1965*

godine,
godine,

- zdravstvo i socijalna zaštita prema izvršeriju 1965*
- čistoća, rasvjeta i komunalni poslovi prema izvrše- 

nju iz 1965* godine,
- kređitiranje i stipendiranje, zdravstvena zaštita uče- 

snika NOS i svečanosti prema izvršenju iz 1965* godine,
- naknada za nacionalizovano zemljište i regres za mli- 

jeko u odredjenoj visini.
Nakog grube raspodjele sredstava dolazi se do toga da 

ostaje raspoloživih oko 200 miliona koja su sredstva potrebna za 
finansiranje SUP, pokrivanje ličnih dohodaka u prosvjeti sa 5% 
viška prema decembru za upravu i ostale službe za povećanja 5%*

Po toj raspodjeli nedostajala bi sredstva za društveno 
političke organizacije, sportske organizacije, poljoprivredu, tu- 
rizam i dr.

Za dalji razvoj školstva i komunalnu djelatnost treba 
zavesti doprinos, s tim da iznos od 25-30% bude namjenjen za škoL 
stvo, a ostatak mjesnim zajednicama za izvršenje višegodišnjeg 
programa.

Izvjestilac predlaže da se sa radnim organizacijama do- 
govori o finansiranju škola za radna zanimanja, a u daljem rađu 
preispitati svaku od 1 3  prioritetnih stavki u svrhu ušteda. Što- 
se ti-će finansiranja do 3 1 *3 - prudužiti sa talcvim načinom do 
tog roka. Sanitarne uredjaje kod škola potrebno je da izgrade sa- 
mi gradjani, a da Skupština opštine pruži stručno-tehničku pomoć.

Odbornik Ivanić Jovo smatra da nije trebalo ispustiti iz 
prioriteta dispanzer.

Odbornik Verem Ahmet smatra da 13 prioriteta sadrže kon- 
trađikciju, jer da se traži samođoprinos, a Socijjalistički savez
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se lišava svake pomoći, pa bi u prioritete trebalo unijeti i 
Socijalisticki savez, a ukoliko nema sredstava predvidjeti na 
račun 5% predvidjenih povećanja u prosvjeti i u upravi*

Odbornik Hadžimujagić Ismet smatra da će ovi prio- 
riteti dobro doći i moći da posluže kod izrade budžeta, a novim 
potrebama neće biti mjesto budući da se sve fiksira prema izvr- 
šenju iz 1965, godine# Smatra da će se morati provesti velika 
štednja,

Odbornik Konjik Blagoje iznosi da su neke škole na 
razne načine postigle bolji položaj u decembru 1965# godine, te 
će usvajanje principa - izvršenje decembar 1965« godine ići na 
štetu drugih škola*

©bdbornik Seksan Slavko smatra, da ovi kriteri tre- 
baju da važe globalno, a ne za raspodjelu unuta-r jedne oblas- 
tif

Odbornik Božić Vlado smatra da je prijedlog realan 
i da treba ići na uvodjenje samodoprinosa.

Odbornik Babić Živko smatra da će se u konačnom bu- 
džetu morati naći i budžetske rezerve za đruštveno-političke or- 
ganizacije, poljoprivređu, turizam, sport i đr*

Ptedsjednik SO Popović Milorad smatra da je Skupšti- 
na dužna samo da da principe, a ne i raspodjelu* Treba dodati 
da izvršenje iz 1965* godine može da se očisti od nepotrebnih iz 
dataka, a upotrebljeni su za rješavanje u prošloj godini, pa pre 
ma tome ušla i u ukupno izvršenje. Predlaže da je potrebno izjas 
niti se o obliku finansiranja - te dati đotacije ili učešće sa 
odredjenim procentom. Predlaže da se od republike z&traži prenos 
sređstava za SUP i da se vidi da li postoji mogućnost zajednič- 
kog finansiranja nekih potreba.

Odbornik Javor Tomislav smatra da već sađa treba na- 
javiti šta će se u 1967» godini finansirati iz budžeta, a šta ne 
da bi se na vrijeme mogle rasčistiti mnoge nerasšcišćene stvari.

Ođbornik Kecman Milan smatra da bi đanas izabrana ko- 
misija trebala da pruži svoju pomoć sve do konačnog donošenja bu 
džeta.

Predsjednik SO smatra da bi komisija bila od koristi 
ali da za dalji rad postoje određjeni organi kao što su savjet i 
koordinaciono tijelo.

Nakon diskusije usvojene su osnovne koncepcije sa do- 
punama koje je formulisao predsjednik SO.

Predsjednik SO pređlaže da se razmotri i prijeđlog 
po tačkama 22 9 *5>*i 27*

Prijedlog je usvojen.
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Po 22.tački dnevnog reda diskutovali su:
Odbornik Grozdanic Milivoj koji predlaže da se za 

motocikle, mopede i autoprijemnike odredi stopa od
Predsjednik SO Popović Milorađ smatra da bi po toj 

izmjeni trebalo prethodno prikupiti podatke i pokazatelje iz 
kojih bi se mogao vidjeti efekat takve izmjene.

Odbornik Giganović Milan smatra da je potrebno izu- 
čiti i pitanje stope za skuplje aparate koji se upotrebljavaju 
u domaćinstvima.

Odbornik Gpozdanić Milivoje ostaje pri svom prijedlogu.
Većinom glasova usvojen je prijedlog odluke o izmjeni 

Odluke o opStinskom porezu na promet. Protiv prijedloga Savjeta 
glasala su dva odbornika.

Po 27 tački dnevnog reda odbornik Buzadžić Rajko pred- 
laže da se da saglasnost na cijene usluga preduzeću ,fAutoprevoztf 
za uvodjenje nove lokalne linije Banja Luka - Bistrica, na iznos 
od loo dinara po jednoj karti.

Prijedlog je jednoglasno usvojen.
Sjednica je zavrsena u 22 ćasa.

zapisuiCar
Olujić Bogoljub


